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ACTA DE LA SESSIÓ DE 
Ajuntament Ple 
 
Identificació de la sessió 
 
Núm. 9/2010 
Caràcter: ordinària  
Data:  8 d’octubre de 2010 
Horari: de 10.30  a  13.00  h. 
Lloc: Sala de plens de la Paeria 
 
 
Hi assisteixen: 
 
Àngel Ros Domingo,   Paer en cap 
Marta Camps Torrens,  1a Tinent d'Alcalde 
Josep Presseguer Gené,  2on. Tinent d'Alcalde 
Montse Mínguez García,  3a Tinent d'Alcalde 
Montse Parra Albà,   4a Tinent d'Alcalde 
José Mª Alonso Fernández,  5è. Tinent d'Alcalde 
Dolors Arderiu Sabaté,  6a Tinent d'Alcalde 
Josep Barberà Morreres,  Regidor 
Oriol Yuguero Torres,   Regidor 
Jesús Castillo Cervelló,  Regidor 
Maria Rosa Ball Papiol,  Regidora 
Juan Gómez López,   Regidor 
Sara Mestres Llussà,   Regidora 
Luis Franco Bergua,   Regidor 
Neus Brocal Mañas,   Regidora 
Isidre Gavín Valls,   Regidor 
Alexis Guallar Tàsies,  Regidor 
Miquel Padilla Díaz,   Regidor 
Beatriu Obis Aguilar,   Regidora 
Montserrat Bertran Renaches, Regidora 
Maria del Roser Rodríguez Ros, Regidora 
M. José Horcajada Bell-lloch, Regidora 
Enric Montanya Mias,   Regidor 
Montserrat Bergés Saura,  Regidora 
Francesc Mitjans Guardiola,  Regidor 
Ramon Camats Guàrdia,  Regidor 
Ismael Zapater Zapater,  Regidor 
Jesús Gutiérrez Bustillo,  Secretari 
Jordi Sanuy Vallés,   Interventor 
Montse Tomàs Pallerols,  Oficial Major 
 
 
 
Excusa la seva assistència: 
Ma. Luisa Sanz Llavallol,  Tresorera 
Enrique Vicente Añaños,  Secretari general adjunt 
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ORDRE DEL DIA  
 
 
1.-  APROVACIÓ DE L’ACTA DE LA SESSIÓ ANTERIOR  
 
Per unanimitat s’acorda aprovar l’acta de la sessió anterior feta el dia 30 de juliol de 
2010. 
 
 
2.- DONAR COMPTE DELS DECRETS DICTATS PER L’ALCALDIA DES DEL 
DARRER PLE 
 
La corporació resta assabentada dels decrets dictats per l’Alcaldia des del darrer Ple i 
que van del núm. 4394 fins al núm.  5817 ambdós inclosos  
 
 
3.- DONAR COMPTE ESPECÍFIC D’UN DECRET D’ALCALDIA 
 
La corporació resta assabentada del decret de data 19 d’agost de 2010 relatiu a la 
delegació de funcions d’Alcaldia, per absència de l’alcalde, durant els dies d’ 1 a 5 de 
setembre, en la tinent d’alcalde Sra. Marta Camps i Torrens.  
 
 
4.- RATIFICACIÓ DE L’ACORD DE COL·LABORACIÓ ENTRE EL MINISTERIO DE 
TRABAJO E INMIGRACIÓN I L’AJUNTAMENT DE LLEIDA PER A CONTREURE 
UN COMPROMÍS DE PERMUTA DE BENS IMMOBLES  
 
Per unanimitat s’acorda aprovar la següent proposta d’Alcaldia: 
 
1r. Ratificar l’Acord de col·laboració entre el Ministerio de Trabajo e Inmigración i 
l’Excm. Ajuntament de Lleida per a contreure el compromís de permuta de béns 
immobles de titularitat d’ambdues administracions, signat el 20 de juliol de 2010.  
 
2n. Donar trasllat d’aquest acord al Ministerio de Trabajo e Inmigración, als efectes 
legals oportuns. 
 
 
5.- APROVACIÓ DE LA MODIFICACIÓ DE LA PLANTILLA EN EL SENTIT DE 
SUPRIMIR UNA PLAÇA D’APARELLADOR I UNA PLAÇA D’ENGINYER TÈCNIC I 
CREAR DUES PLACES D’ENGINYER TÈCNIC D’OBRES PÚBLIQUES 
 
Vista la proposta del gerent de Recursos Humans, per unanimitat s’acorda: 
 
1r. Aprovar la modificació de la plantilla en el sentit de suprimir una plaça d’aparellador 
(actualment vacant) i una plaça d’enginyer tècnic (actualment vacant) i crear dues 
places d’enginyer tècnic d’obres públiques, grup de classificació A, subgrup A2, escala 
d’administració especial, sotsescala tècnica, classe mitjana. 
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2n. Sotmetre a informació pública la modificació de la plantilla de personal de 
l’Ajuntament per a l’exercici 2010, mitjançant anunci al BOP, al DOGC i al tauler 
d’anuncis.  En el supòsit de no presentar-se cap reclamació l’acord esdevindrà definitiu 
sense necessitat de prendre’n cap altre.  
 
 
6.-  MODIFICACIÓ DE FUNCIONS D’UN LLOC DE TREBALL INCLÒS EN EL 
CATÀLEG/RLT DE L’AJUNTAMENT DE LLEIDA  
 
Atès que en el Catàleg/RLT 2010 de l’Ajuntament es relaciona el lloc de treball amb 
denominació cap d’Unitat Tècnica Planejament i Gestió (Codi lloc: 345) amb grup 
retributiu A2/C1, Nivell Complement de Destí 22 adscrit a la Gerència d’Urbanisme i 
Territori. 
 
Vista la proposta del cap del Servei de Recursos Humans, per unanimitat s’acorda: 
 
La modificació de funcions d’aquest lloc de treball quedant definit el seu contingut en  
els següents termes: 
 
Funcions: 

 Elaboració d’informes jurídics 
 Elaboració de memòries i propostes d’actuació en les seves matèries. 
 Inici, control, desenvolupament i elaboració de propostes de resolució en  

expedients  relatius a:    
o Planejament de totes les seves figures 
o Aprovació de projectes municipals 
o Matèries urbanístiques no classificades en altres unitats. 
o Registre municipal de solars.                   

 Coordinació informativa en matèria de plantejament i projectes amb tots els 
serveis municipals. 

 Elaboració de bases de dades i seguiment del planejament. 
 Organització i control de les tasques i del personal adscrit al seu àmbit. 
 Aquelles altres que li siguin assignades per al millor funcionament del servei,    

derivades de la seva condició de cap d’Unitat Tècnica.  
 
 
7.- AUTORITZAR COMPATIBILITAT SOL·LICITADA PER LA SRA. YOLANDA 
JIMÉNEZ SESÉ  
 
Vista la proposta del cap de Servei de Recursos Humans, per unanimitat s’acorda: 
 
Autoritzar a la Sra. Yolanda Jiménez Sesé (9535), periodista, per exercir un segon lloc 
de treball com a professora associada a temps parcial, a la Facultat de Lletres, 
Periodisme i Comunicació Audiovisual, de la Universitat de Lleida, amb una jornada 
laboral de 4 hores setmanals i compatibilitat per dur a terme una col·laboració docent, 
a l’Institut de Ciències de l’Educació (programa sènior) de la Universitat de Lleida, amb 
una jornada laboral de 2 hores setmanals durant el darrer quadrimestre de l’any 2010. 
 
En el supòsit que hagi una modificació en la seva activitat, ja sigui en el temps de 
durada o en el contingut, s’haurà de comunicar al Servei de Recursos Humans.  
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8.- AUTORITZAR COMPATIBILITAT SOL·LICITADA PEL SR. DAVID CREUS 
GRIFOL   
 
Vista la proposta del cap de Servei de Recursos Humans, per unanimitat s’acorda: 
 
Autoritzar al funcionari Sr. David Creus Grifol (1081), tècnic mitjà d’educació, per 
exercir un segon lloc de treball de professor del Curs de Mediació Comunitària al 
centre de formació “La Solana” de l’Ajuntament de Tàrrega, amb una jornada laboral 
de 17.30 hores setmanals, i durant el període d’octubre a desembre de 2010. 
 
En el supòsit que hagi una modificació en la seva activitat, ja sigui en el temps de 
durada o en el contingut, s’haurà de comunicar al Servei de Recursos Humans.  
 
 
9.- AUTORITZAR COMPATIBILITAT SOL·LICITADA PEL SR. F. XAVIER EZCURRA 
CIAURRIZ    
 
Vista la proposta del cap de Servei de Recursos Humans, per unanimitat s’acorda: 
 
Autoritzar al Sr. F. Xavier Ezcurra Ciaurruiz (1076), tècnic superior, per exercir un 
segon lloc de treball com a professor associat a temps parcial, a la Facultat de Dret i 
Economia de la Universitat de Lleida, en l’assignatura de Matemàtiques de les 
Operacions Financeres II de la llicenciatura en ADE durant el primer quadrimestre i 
Matemàtica de les Operacions Financeres del Grau en ADE, amb una jornada laboral 
de 4 hores setmanals. 
 
En el supòsit que hagi una modificació en la seva activitat, ja sigui en el temps de 
durada o en el contingut, s’haurà de comunicar al Servei de Recursos Humans.  
 
 
10.- AUTORITZAR COMPATIBILITAT SOL·LICITADA PEL SR. EMILI ELIAS 
PASCUAL 
 
Vista la proposta del cap de Servei de Recursos Humans, per unanimitat s’acorda: 
 
Autoritzar al Sr. Emili Elias Pascual (1935), tècnic superior, per exercir un segon lloc 
de treball  com a professor associat a temps parcial, de l’assignatura d’Economia, a la 
Facultat de Dret i Economia de la Universitat de Lleida, amb una jornada laboral de 6 
hores setmanals. 
 
En el supòsit que hagi una modificació en la seva activitat, ja sigui en el temps de 
durada o en el contingut, s’haurà de comunicar al Servei de Recursos Humans.  
 
 
11.- ADHESIÓ AL CONVENI ENTRE EL CONSELL GENERAL DEL NOTARIAT I LA 
FEDERACIÓ ESPANYOLA DE MUNICIPIS I PROVÍNCIES  
 
Vista la proposta de la regidora d’Economia i Hisenda, per unanimitat s’acorda: 
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1r. Acordar l’adhesió al conveni subscrit entre el Consell General del Notariat i la 
Federació Espanyola de Municipis i Províncies en matèria de subministrament 
d’informació de caràcter tributari.  
 
2n. Comunicar aquest acord a la FEMP d’acord amb la clàusula  sisena de l’esmentat 
conveni. 
 
 
12.- CREACIÓ, CONSTITUCIÓ I ESTATUTS DEL CONSORCI GLOBALLEIDA 
 
Vista la proposta de la presidenta de la Comissió Informativa d’Economia, Promoció 
Econòmica i Cooperació Territorial, per unanimitat s’acorda: 

1r. Aprovar inicialment la creació i la constitució del Consorci GlobaLleida per tal que 
gestioni,  de forma conjunta amb les institucions que hi formen part, la promoció 
econòmica i la contribució al desenvolupament econòmic, empresarial i territorial de tot 
l’àmbit de la demarcació de Lleida.  

Aprovar els estatuts pels quals se'n regirà l'actuació, en acceptar-se el projecte 
d'estatuts elaborat per la comissió de treball creada a aquest efecte, de conformitat 
amb el que estableix el Reglament d'obres, activitats i serveis dels ens locals, aprovat 
pel Decret 179/1995, de 13 de juny. 

2n. Sotmetre a informació pública els estatuts aprovats en l'acord anterior, per un 
període de trenta dies hàbils a comptar de l'endemà de l'última de les publicacions de 
l'anunci en el Butlletí Oficial de la Província o en el Diari Oficial de la Generalitat de 
Catalunya, als efectes de poder ser examinats i, si escau, formular les reclamacions i 
al·legacions que es considerin pertinents, de conformitat amb el que disposa l'article 
313, en relació amb el 160, del Reglament d'obres, activitats i serveis dels ens locals. 
Els estatuts s'entendran aprovats definitivament si en aquest termini no es formulen 
reclamacions ni al·legacions. 

Es delega expressament en la Diputació de Lleida les funcions de publicació conjunta 
des anuncis d’exposició al públic dels expedients, en aplicació dels principis de 
coordinació, d’eficàcia i d’eficiència previstos en la normativa de procediment 
administratiu.  

3r. En el moment de l’aprovació definitiva d’aquest acord, o mitjançant els 
corresponents acords específics, cadascuna de les institucions promotores acordarà 
allò que sigui escaient en referència a la incorporació al nou consorci dels elements 
humans, materials, financers i organitzatius que hauran de formar-ne part.   

4t. Facultar l'alcalde-president perquè subscrigui tots els documents que siguin 
necessaris per fer efectius els acords precedents, especialment perquè sol·liciti les 
autoritzacions administratives que, si escau, siguin preceptives, així com la seva 
inscripció en el registre pertinent. També resta facultat, amb caràcter general, per a la 
realització dels actes necessaris per a l’execució del contingut del present acord. 
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13.- APROVACIÓ DEFINITIVA EXPEDIENT DE MODIFICACIONS DE CRÈDITS AL 
PRESSUPOST DE L’INSTITUT MUNICIPAL D’OCUPACIÓ “SALVADOR SEGUÍ” 
2010 (I) 
 
Havent-se aprovat l'expedient de Modificacions de Crèdits al Pressupost de l’Institut 
Municipal d’Ocupació “Salvador Seguí” 2010 (I), pel Ple de l’Ajuntament en sessió de 
data 2 de juliol de 2010 i, exposat el mateix a informació pública al Butlletí Oficial de la 
Província núm. 95 de data 10 de juliol de 2010 i tauler d'edictes d'aquest Ajuntament, 
no es va presentar en contra del mateix cap reclamació, considerant-se en 
conseqüència dit expedient aprovat amb caràcter definitiu.   
 
El Ple de l'Ajuntament es dóna per assabentat de la inexistència de reclamacions a 
l'expedient de Modificacions de Crèdits al Pressupost de l’Institut Municipal d’Ocupació 
“Salvador Seguí” 2010 (I) i del caràcter definitiu del mateix. 
 
 
14.- APROVACIÓ DEFINITIVA EXPEDIENT DE MODIFICACIONS DE CREDITS AL 
PRESSUPOST DE L’INSTITUT MUNICIPAL D’INFORMÀTICA 2010 (I) 
 
Havent-se aprovat l'expedient de Modificacions de Crèdits al Pressupost de l’Institut 
Municipal d’Informàtica 2010 (I), pel Ple de l’Ajuntament en sessió de data 30 de juliol 
de 2010 i, exposat el mateix a informació pública al Butlletí Oficial de la Província núm. 
107 de data 5 d’agost de 2010 i tauler d'edictes d'aquest Ajuntament, no es va 
presentar en contra del mateix cap reclamació, considerant-se en conseqüència dit 
expedient aprovat amb caràcter definitiu.   
 
El Ple de l'Ajuntament es dóna per assabentat de la inexistència de reclamacions a 
l'expedient de Modificacions de Crèdits al Pressupost de l’Institut Municipal 
d’Informàtica 2010 (I) i del caràcter definitiu del mateix. 
 
 
15.- DONANT COMPTE DELS ESTATS D’EXECUCIÓ DELS PRESSUPOSTOS DE 
L’AJUNTAMENT, OOAA I EMPRESES A 30/06/2010 I INFORMES DE CONTROL 
FINANCER D’ENS DEPENDENTS A 31/12/2009 
 
La Corporació resta assabentada del següent: 
 
a) Estat d’execució dels pressupostos i del moviment de la Tresoreria de l’Ajuntament, 
Organismes Autònoms i Empreses Municipals a 30/06/2010, en compliment d’allò 
disposat a l’article 207 del Reial Decret Legislatiu 2/2004, de 5 de març, i article 83 de 
les Bases d’Execució del Pressupost Municipal. 
 
b) Informes de control financer dels ens dependents que a continuació es relacionen a 
31/12/2009: 
 

 Empresa Municipal d’Urbanisme de Lleida, S.L. 
 Centre de Negocis i Convencions, S.A. 
 Llotja Agropecuària Mercolleida, S.A. 
 Fundació Privada Lleida 21 
 Fundació Privada Paisatge Urbà 
 Fundació Pública Teatre de la Llotja 
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16.- SOL·LICITAR AL SERVEI D’OCUPACIÓ DE LA GENERALITAT UNA 
SUBVENCIÓ PER A LA REALITZACIÓ D’ACCIONS COMPLEMENTÀRIES 
OCUPACIONALS PER ALS PLANS DE BARRIS DE LA MARIOLA, CENTRE 
HISTÒRIC, I PORTAL MAGDALENA-NOGUEROLA, I ENCARREGAR L’EXECUCIÓ 
DE L’ESMENTAT PROJECTE A L’INSTITUT MUNICIPAL D’OCUPACIÓ 
SALVADOR SEGUÍ 
 
Vista la proposta de la presidenta de la Comissió d’Economia, Promoció Econòmica i 
Cooperació Territorial, per unanimitat s’acorda: 
 
1r. Ratificar la sol·licitud al Servei d’Ocupació de Catalunya de la subvenció per a la 
realització d’accions complementàries ocupacionals i de desenvolupament local per als 
plans de barris de la Mariola, Centre Històric, Portal Magdalena-La Noguerola, amb un 
import total de 542.090,60 € i el següent desenvolupament: 
 
Codi 
de 
l’acció 

Denominació de l’acció Cost total 
de l’acció 

Subvenció 
sol·licitada 

Aportació 
de fons 
propis 

1.1. Contractació de personal tècnic de 
suport en l’àmbit de la intermediació i 
orientació laboral (AODL) 

36.221,08 27.045,55 9.175,53 

1.2. Contractació de personal tècnic per al 
disseny, planificació, coordinació, 
gestió, implementació, seguiment i 
avaluació del projecte ocupacional i 
d’intermediació dins del marc del 
projecte global de la Llei de barris 
(AODL) 

76.147,98 54.091,10 22.056,88

2.1 Dispositius d’inserció sociolaboral de 
col·lectius amb dificultats especials 
(Centre Històric) 

82.715,16 82.715,16 ---- 

  Dispositius d’inserció sociolaboral de 
col·lectius amb dificultats especials 
(Mariola) 

51.474,48 51.474,48 ---- 

4 Formació ocupacional. Pastisseria 21.436 21.436 ---- 
4 Formació ocupacional. Jardineria 13.116 13.116 ---- 
5.1 Actuacions ocupacionals. 2 Ajudants 

de cuina 
 

15.646,69 15.646,69 ---- 

5.1 Actuacions ocupacionals. 2 
Jardiners/es 

15.646,69 15.646,69   

5.1 Actuacions ocupacionals. 2 
Manteniment d’edificis 

15.646,69 15.646,69 ---- 

5.2 Actuacions professionals. 8 Agents 
cívics 

111.104,56 111.104,56 ---- 

5.2 Actuacions professionals. 2 Agents 
d’acollida lingüística 

27.776,14 27.776,14 ---- 

5.2 Actuacions professionals. 2 
Tècnics/ques en inserció 
 

27.776,14 27.776,14 ---- 
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5.2. Actuacions professionals. 1 
Mediador/a 

10.607,34 10.607,34 ---- 

6.2 Estudis i informes de planificació 15.950,65 11.165.45 4.785,20 
6.4 Jornades i seminaris 4.825,00 3.377,50 1.447,50 
6.5 Intercanvis de coneixements i 

experiències 
16.000,00 11.200,00 4.800,00 

  COST TOTAL 542.090,60 499.825,49 42.265,11
 
2n. Encarregar l’execució de l’esmentat projecte a l’Institut Municipal d’Ocupació 
Salvador Seguí, organisme autònom de l’Ajuntament de Lleida. 
 
3r. Facultar plenament a l’Il·lm. Sr. Alcalde pel desenvolupament de totes les 
modificacions, resolucions i acords complementaris de gestió dels acords de la 
proposta de referència. I, perquè així consti, signo aquest certificat amb el vistiplau de 
l’alcalde. 
 
 
17.-  APROVACIÓ BASES REGULADORES  DE LES SUBVENCIONS PER AL 
FOMENT DE LA PARTICIPACIÓ EN ACTIVITATS EXTRAESCOLARS I 
APROVACIÓ DE LA CONVOCATÒRIA PER AQUESTES SUBVENCIONS PER AL 
CURS 2010-2011 
 
Vista la proposta del president del Consell Rector de l’IME, per unanimitat s’acorda: 
 
1r. Aprovar les  Bases específiques per a la subvenció per al foment de la participació 
en activitats escolars. 
 
2n. Aprovar la convocatòria pública de l’esmentada línia de subvenció per al curs 
2010-11. 
 
3r. Aprovar el nomenament de l’Òrgan instructor de la present convocatòria de 
subvenció de la Regidoria d’Educació i atenció a la Infància en la persona del Sr. 
Jesús Castillo Cervelló. 
 
4t. Aprovar el nomenament dels membres que formen la Comissió Avaluadora 
d’aquesta subvenció de la Regidoria d’Educació i Atenció a la Infància: 
 
Aquesta comissió avaluadora estarà formada per: 
 
Sra. Alba Bosch Meda  Directora de l'IME 
Sr. Joan Ballesté Almacellas  Cap de Secció Socioeducativa 
Sr. Ramòn-Carlos Vicente Añaños  Cap de Negociat d’Ensenyament 
 
 
18.- RATIFICACIÓ DE LES BASES DE LA 7A EDICIÓ DEL PREMI BAULA DE 
PARTICIPACIÓ CIUTADANA 
 
És un objectiu prioritari de l’Ajuntament de Lleida la promoció de la participació social a 
partir de l’aplicació de nous mètodes i noves experiències de participació i deliberació 
ciutadana en la gestió municipal.  
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Per treballar a favor d’aconseguir aquest objectiu, la Regidoria de Participació 
Ciutadana convoca la 7a edició del premi BAULA de Participació Ciutadana, amb 
l’objectiu de reconèixer aquelles persones físiques o jurídiques, entitats i institucions 
que justificadament hagin destacat en el foment de la participació ciutadana per mitjà 
d’accions, declaracions, projectes i iniciatives, i que tinguin el seu àmbit d’actuació dins 
del marc de la Regidoria de Participació Ciutadana. 
 
El premi BAULA ofereix un marc d’estímul necessari per a incentivar la participació 
ciutadana; per tant, concentra la seva atenció en les entitats cíviques de Lleida i 
persegueix reconèixer la tasca que duen a terme les entitats ciutadanes i els ciutadans 
a favor de la participació ciutadana, així com  valorar i incentivar el reconeixement 
d’aquells projectes i/o activitats dins d’aquest àmbit. 
 
Vista la proposta del cap d’Acció Participativa, per unanimitat s’acorda: 
 
Ratificar  les Bases de la 7a edició del Premi Baula de Participació ciutadana. 
 
 
19.- RATIFICACIÓ DEL CONVENI DE COL·LABORACIÓ ENTRE L’AJUNTAMENT 
DE LLEIDA, EL CENTRE DE NEGOCIS I CONVENCIONS SA I UNIPUBLIC, PER 
L’ORGANITZACIÓ DE L’ARRIBADA DE LA 12A ETAPA DE LA VUELTA CICLISTA 
A ESPAÑA 
 
Vista la proposta del cap de Secció de la Regidoria d’Esports, amb 17 vots a favor dels 
grups municipals del PSC i PP i del regidor no adscrit, 2 vots en contra del Grup 
Municipal d’ERC i 7 abstencions dels grups de CiU i ICV-EUiA,  s’acorda:  
 
Ratificar el text del “Acord per a l’organització de l’arribada de la  12ª etapa de la 
Vuelta Ciclista a España a la ciutat de Lleida” el dia 9 de setembre de 2010; acord 
signant  entre l’ajuntament de Lleida, la societat Centre de Negocis i Convencions SA i 
Unipublic SA. 

 

20.- APROVACIÓ DEL CONVENI D’OCUPACIÓ DIRECTA ANTICIPADA PER MUTU 
ACORD, AMB L’ENTITAT MERCANTIL SOLUCIONES URBANAS SA, RELATIU A 
UNS TERRENYS DEL SECTOR DEL PLA PARCIAL SUR 19 A  

Vista la proposta  de l’Oficialia Major, per unanimitat s’acorda: 

1r. APROVACIÓ del Conveni d’ocupació directa anticipada per mutu acord subscrit, en 
data 13 de setembre de 2010, entre l’Ajuntament i l’entitat mercantil SOLUCIONES 
URBANAS, SA,  relatiu a uns terrenys afectats a espais lliures, parc urbà i sistema 
viari, situats a l’àmbit del SUR-19A, amb una superfície conjunta de 4.893,71 m2. 
 
 2n. Notificar l’acord als interessats. 
 
3r. Publicar l’acord al Butlletí Oficial de la Província i al web de la Paeria. 
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21.- POSAR A DISPOSICIÓ DE LA GENERALITAT DE CATALUNYA D’UN 
TERRENY MUNICIPAL, SITUAT AL C/ SUQUETS DE SUCHS, PER TAL DE 
DESTINAR-LO A L’AMPLIACIÓ D’UNA ESCOLA D’EDUCACIÓ INFANTIL I 
PRIMÀRIA 
 
Vista la proposta de l’Oficialia Major, amb 20 vots a favor dels grups municipals del 
PSC, PP, ERC, ICV-EUiA i del regidor no adscrit i 6 vots en contra del Grup Municipal 
de CiU,  s’acorda: 
 
1r.-  Posar a disposició de la Generalitat de Catalunya, una finca inscrita a l’Inventari 
de Bens del Municipi com a bé patrimonial, lliure de càrregues i servituds, per tal de 
destinar-la a l’ampliació d’una Escola d’educació infantil i primària, que es descriu 
registralment d’aquesta manera: 
 
“URBANA: Porció de terreny, en el terme de Lleida, rural de Suquets, de superfície 
2414,93 m2. CONFRONTA: Nord, carrer Suquets; Sud i Est, resta de finca de la que 
es segrega; i Oest, amb carrer Alt i terrenys ocupats per l’Escola El Vilot de Sucs. 
 
Inscripció: Registre de la Propietat núm. 1 de Lleida, Volum 2.826, Llibre1.973, Foli 
218, Finca núm. 101.960 
  
Referència cadastral: és una porció de la parcel·la cadastral 
4999201BG8149H0001DF 
 
2n.- Si la finca que es objecte de posta a disposició no es destina a la finalitat 
esmentada en el termini de 5 anys o deixa de destinar-me a dita finalitat dins dels 30 a 
anys següents, el bé objecte de posta a disposició revertirà de forma automàtica de ple 
dret a favor de l’Ajuntament cedent, en els termes que resulten de l’article 50 del 
Decret 336/1988, de 17 d’octubre pel qual s’aprova el Reglament de Patrimoni dels 
Ens Locals de Catalunya. 
 
En tot cas operarà la reversió tant del bé objecte de posta disposició com de les 
instal·lacions i construccions existents sobre la finca i a favor de l’Ajuntament de Lleida 
transcorregut el termini de 30 anys a comptar de la data d’inscripció en Registre de la 
Propietat la cessió d’ús acordada. 
 
La reversió de les construccions a favor de l’Ajuntament ho serà en les condicions que 
faci possible continuar oferint el servei educatiu, d’acord amb la normativa vigent. 
 
3r.- La construcció de l’equipament escolar a que fa referència aquest Acord podrà ser 
dut a terme per la pròpia Generalitat de Catalunya o per un tercer mitjançant qualsevol 
negoci jurídic, si be la prestació del servei educatiu en el mateix haurà d’efectuar-ho 
únicament la Generalitat de Catalunya. 
 
El solar és apte per al seu correcte destí com a equipament escolar, no té cap 
condicionant mediambiental i compta amb abastament d’aigua, evacuació d’aigües, 
subministrament d’energia elèctrica amb la potència suficient per l’execució de l’obra i 
posterior correcte funcionament de l’equipament escolar així com amb la instal·lació 
d’una estació transformadora d’energia – en el supòsit de ser necessari -, xarxa 
telefònica i conducció de gas – en cas de disposar-ne -, i els vials que limiten amb el 
solar es trobaran pavimentats la calçada i tindran encintades les voreres.  
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Correspondrà a l’Ajuntament qualsevol despesa per les actuacions urbanístiques que 
puguin afectar a l’immoble cedit i adoptar les mesures necessàries per aconseguir el 
seu destí a plena satisfacció del cessionari d’ús, sense cap cost o càrrega per aquest, i 
eliminant qualsevol obstacle que pugui impedir la correcta execució de les obres. 
 
4rt.- La quota de l’Impost sobre construccions, instal·lacions i obres que s’acrediti per 
la construcció del centre, en base a l’article 103 del Reial Decret Legislatiu 2/2004, de 
5 de març, pel qual s’aprova el text Refós de la Llei Reguladora de les Hisendes 
Locals, gaudiran d’una bonificació del 95% atès que es tracta d’una construcció 
d’especial interès o utilitat municipal. S’estableix la gratuïtat de les taxes acreditades 
per l’atorgament de la llicència d’obres com a conseqüència d’aquestes obres, així 
com per als tributs que puguin gravar l’activitat educativa. 
 
5è.- En relació a l’equipament escolar, el Departament d’Educació, directament o 
través de l’ens que determini, es farà càrrec del manteniment  normatiu i del preventiu, 
així com de totes les reformes, adequacions i millores que requereixi el centre 
educatiu. L’Ajuntament assumeix les despeses corresponents a la vigilància, neteja, 
subministraments (electricitat, aigua i combustibles) i conserge en el cas que se’n 
disposi, així com el manteniment correctiu (petits desperfectes que es derivin de 
l’activitat escolar ordinària com ara bombetes, reposició de vidre trencats, etc). 
 
6è.- Es garanteix l’ús de l’equipament escolar, inclòs el solar no edificat, per part de 
l’AMPA del centre i de les entitats i associacions ciutadanes del municipi que ho 
sol·licitin a l’Ajuntament. En cas de sol·licituds diferents a les anteriors, per a realitzar 
activitats vinculades o compatibles al servei escolar, l’ús de l’equipament escolar 
s’autoritzarà de mutu acord entre l’Ajuntament i el Departament d’Educació. 
 
7è.- L’eficàcia d’aquest acord resta condicionada a que en el termini de 30 dies en què 
l’expedient romandrà a informació pública no hi hagi reclamacions ni al·legacions. 
 
8è.- Es faculta a l’Il·lm. Sr. Alcalde per a la signatura de la documentació que sigui 
necessària per a l’efectivitat del que es disposa en el present acord. 
 
 
22.- APROVACIÓ DEL TEXT DEL REGLAMENT DEL REGISTRE DE 
SOL·LICITANTS D’HABITATGES AMB PROTECCIÓ OFICIAL DE L’OFICINA 
LOCAL D’HABITATGE 
 
Vista la proposta de l’Oficialia Major, per unanimitat s’acorda:  
 
1r. Aprovació inicial del text del Reglament del Registre de sol·licitants d’habitatges 
amb protecció oficial a Lleida.  
 
2n. Sotmetre aquest acord, junt amb el text del Reglament, a informació pública 
mitjançant la inserció d’un anunci en el Butlletí Oficial de la Província, en el Diari Oficial 
de la Generalitat de Catalunya, en un dels mitjans de comunicació escrita diària i en el 
taulell d’anuncis de la Corporació per un termini de 30 dies hàbils, per a la formulació 
d’al·legacions i/o reclamacions. 
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23.- APROVACIÓ PLEC DE CLÀUSULES ADMINISTRATIVES PARTICULARS I 
PRESCRIPCIONS TÈCNIQUES QUE HAN DE REGIR LA LICITACIÓ, MITJANÇANT 
PROCEDIMENT OBERT, DE LA CONTRACTACIÓ DE LES ASSEGURANCES 
MUNICIPALS DE L’AJUNTAMENT DE LLEIDA .  
 
Vista la proposta de l’Oficialia Major, per unanimitat s’acorda: 
 
1r. Aprovar el Plec de clàusules administratives particulars I Prescripcions Tècniques 
que regeixen la contractació, mitjançant procediment obert, del Contracte de les 
Assegurances Municipals de l’Ajuntament de Lleida (Danys materials, Vehicles, 
Responsabilitat Civil i Accidents). El pressupost del Contracte serà  
 

LOT PRIMA ANUAL 
PRIMA PERIODE   
CONTRACTE (2 ANYS) 

DANYS MATERIALS 171.000 € 342.000 € 

R. CIVIL I PATRIMONIAL 389.500 € 779.000 € 

ACCIDENTS 83.125 € 166.250 € 

VEHICLES 19.000 € 38.000 € 

TOTAL 662.625,00 1.325.250 € 

 
2n. Iniciar procediment licitatori sotmès a regulació harmonitzada, mitjançant 
procediment  obert amb diversos criteris de valoració, de conformitat amb allò establert 
a l’art. 126 de la Llei 30/2007, de 30 d’octubre de Contractes del Sector Públic.  
 
3r. D’acord amb allò que estableix l’art. 94 de la LCSP, l’adjudicació i formalització 
d’aquest contracte de manteniment de jardineria urbana es realitzarà a càrrec de 
l’exercici pressupostari de l’any 2011. 
 
4t. Delegar de forma expressa a la Junta de Govern Local o a l’Alcaldia 
(indistintament) tots els actes de desenvolupament o execució del present acord 
incloent l’adjudicació, formalització del contracte, resolució d’incidències i altres. 
 
 
24.- APROVACIÓ PLEC DE CLÀUSULES ADMINISTRATIVES PARTICULARS I 
PRESCRIPCIONS TÈCNIQUES QUE HAN DE REGIR LA LICITACIÓ, MITJANÇANT 
PROCEDIMENT OBERT, DE LA CONTRACTACIÓ DEL MANTENIMENT I 
CONSERVACIÓ DE LA JARDINERIA URBANA 2011-2013 I INICI DE LA LICITACIÓ 
 
Vista la proposta de l’Oficialia Major, per unanimitat s’acorda: 
 
1r.- Aprovar el Plec de clàusules administratives particulars i Prescripcions Tècniques 
que han de regir la licitació, mitjançant procediment obert, de la contractació del 
manteniment i conservació de la jardineria urbana de la ciutat de Lleida 2011-2013, 
amb un preu de contracte (3 anys) de: 
  
 Preu estimat IVA TOTAL 
Pressupost manteniment 5.682.474,00€ 1.022.845,32 € 6.705.319,32 €
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Pressupost neteja 158.721,03 € 12.697.68 € 171.418,71 €
 

2n .- Iniciar procediment licitatori sotmès a regulació harmonitzada, pel procediment 
obert amb diversos criteris de valoració, d’acord amb allò  establert a l’art. 126 de la 
Llei 30/2007, de 30 d’octubre, de Contractes del Sector Públic. 
 
3r- D’acord amb allò que estableix l’art. 94 de la LCSP, l’adjudicació i formalització 
d’aquest contracte de manteniment de jardineria urbana es realitzarà a càrrec de 
l’exercici pressupostari de l’any 2011. 
 
4t.- Delegar de forma expressa a la Junta de Govern Local o a l’Alcaldia tots els actes 
de desenvolupament o execució del present acord incloent l’adjudicació, formalització 
del contracte i altres.  
 
 
25.- APROVACIÓ PROVISIONAL DEL PLA  DE MILLORA URBANA D’ORDENACIÓ 
DE VOLUMS EN SÒL QUALIFICAT D’EQUIPAMENT COMUNITARI, SITUAT A 
L’AV. DE LA CANADIENSE, 26-30 I ELS CARRERS ENGINYER ANTONI LLOBET, 
40-42 I CAL BERNET, 23-29 
 
Vista la proposta del coordinador de Planificació Urbanística i Habitatge de data 17 de 
setembre de 2010, per unanimitat dels 26 regidors que representa la majoria absoluta 
dels membres de  la corporació, s’acorda: 
 
1r.  APROVAR PROVISONALMENT el Pla de millora urbana d’ordenació de volums, 
en sòl qualificat d’equipament comunitari, situat a l’avinguda de la Canadiense, 26-30, 
entre els carrers Enginyer Antoni Llobet, 40-42 i Cal Bernet, 23-29, de Lleida, amb la 
inclusió de les precisions derivades de l’acord d’aprovació inicial següents: 
 

1. El número de places d’aparcament necessàries seran les que resultin de 
l’estudi de mobilitat generada preceptiu pel projecte de l’actuació. 

 
2. La possibilitat d’edificar en planta soterrani una superfície superior a 

l’establerta per perímetre de l’edificació en un 10%, s’ha de comptabilitzar 
respecte de la superfície que determina el perímetre. 

 
2n.  Traslladar l’acord a la Comissió Territorial d’Urbanisme per a la seva aprovació 
definitiva, d’acord amb el que preveu l’art. 80 del Decret legislatiu 1/2010, de 3 
d’agost. 
 
 
26.- APROVACIÓ INICIAL DE LA MODIFICACIÓ PUNTUAL DEL PLA GENERAL 
D’ORDENACIÓ URBANA DE LLEIDA PER AL CANVI DE SISTEMA D’ESPAIS 
LLIURES, CLAU VJ, I SISTEMA D’EQUIPAMENT COMUNITARI, CLAU EC, EN 
L’ÀMBIT DISCONTINU SITUAT EN EL C. MAJOR I C. SANT ISIDRE LLAURADOR 
DEL NUCLI DE SUCS  
 
Vista la proposta del coordinador de Planificació Urbanística i Habitatge de data 26 de 
setembre de 2010, per unanimitat dels 26 regidors que representa la majoria absoluta 
dels membres de  la corporació, s’acorda: 
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Primer: APROVAR INICIALMENT la Modificació puntual del Pla general d’ordenació 
urbana de Lleida per al canvi de qualificació sistema d’espais lliures, clau VJ, i sistema 
d’equipament comunitari, clau EC, en l’àmbit discontinu situat al carrer Major i al carrer 
de Sant Isidre Llaurador, del nucli urbà de Sucs, promoguda per l’Ajuntament de 
Lleida. 
 
Segon: Sotmetre l’expedient a informació pública pel termini d’un mes. 
 
Tercer: Publicar l’acord al Butlletí Oficial de la Província, a la premsa local, al web de 
la Paeria i al tauler d’edictes municipal. 
 
 
27.- ADHESIÓ DE LA CIUTAT DE LLEIDA A LA CARTA INTERNACIONAL PER 
CAMINAR  
 
Atès que a Lleida compta amb una llarga trajectòria de treball per a la promoció d’una 
mobilitat sostenible, a través de la celebració de la Setmana Europea de la Mobilitat 
Sostenible i Segura de Lleida, i a través del Pacte per la Mobilitat Sostenible i Segura 
de Lleida. 
 
Atès que la Comissió Institucional per a la organització de la Setmana de la Mobilitat 
sostenible a Catalunya liderada pel Departament de Política Territorial i Obres 
Públiques, ha proposat als Municipis de Catalunya la adhesió Institucional a la Carta 
Internacional, en el marc de la celebració de la Setmana de la Mobilitat Sostenible i 
Segura 2010. 
 
Atès que la Carta Internacional és una declaració amb principis i estratègies a través 
de la qual l’ajuntament estableix el compromís de fomentar un municipi sa, segur, 
inclusiu, confortable, amb uns espais públics de qualitat que fomentin l’activitat de 
caminar. 
 
Atès el conjunt de principis estratègics i accions que proporcionen un marc d’orientació 
a les autoritats locals són: 

o Incrementar la mobilitat integral 
o Dissenyar i gestionar espais i llocs per a les persones 
o Millorar la integració de les xarxes de vianants 
o Planificació territorial i usos del sòl com a suport a la comunicació a peu 
o Reduir el perill d’atropellaments 
o Millorar la sensació i seguretat personal 
o Augmentar el suport de les institucions  
o Desenvolupar la cultura de caminar 

 
Atès aquests principis estratègics estan en consonància amb els del Pacte per la 
Mobilitat Sostenible i Segura de Lleida, i amb els del Pla de Mobilitat Urbana de Lleida, 
en procés d’elaboració. 
 
Vista la proposta del regidor de Medi Ambient i Horta, per unanimitat s’acorda: 
 
L’adhesió de la ciutat de Lleida a la carta internacional per caminar.  
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28.- APROVACIÓ DEFINITIVA DE LA MODIFICACIÓ DELS ARTICLES 26, 27 I 102 
DE L’ORDENANÇA MUNICIPAL DE CIVISME I CONVIVÈNCIA DE LA CIUTAT DE 
LLEIDA I ALTRES ACORDS COMPLEMENTARIS  
 
Vista la proposta de la regidora de Seguretat Ciutadana, amb 24 vots a favor dels 
grups municipals del PSC, CiU, PP i del regidor no adscrit, 1 vot en contra del Grup 
Municipal d’ICV-EUiA i 2 abstencions del Grup Municipal d’ERC, s’acorda:: 
 
1r. Desestimar les al·legacions presentades contra la modificació de  l’Ordenança 
Municipal de Civisme i Convivència de Lleida (OMCIC) aprovada inicialment pel Ple de 
l’Ajuntament Lleida del dia 02.07.2010, pels arguments esmentats als informes 
incorporats a l’expedient, que serveixen de motivació a aquesta desestimació. 
 
En conseqüència s’aprova definitivament la modificació de l’OMICIC, amb la mateixa 
redacció aprovada inicialment .    
 
2n. Trametre l’acord d’aprovació definitiva de la modificació de l’OMCIC i còpia íntegra 
del text aprovat,  a l’Administració de l’Estat i a la de la Generalitat de Catalunya, i 
transcorreguts quinze dies des de la tramesa, de conformitat amb l’article 65.2 de la 
LRBRL es procedirà a publicar el text íntegre de l’Ordenança al BOPL i un resum al 
DOGC. 
 
3r. Aprovar inicialment la modificació dels Reglaments  següents: 

 Reglament de l’Arxiu municipal de Lleida, publicat al BOPL de 16.07.2002 (art. 
57). 

 Reglament del Servei de Transport urbà de viatgers de Lleida, publicat al BOPL 
de 19.04.2003 (art.21). 

 Reglament  de funcionament dels centres cívics i locals socials municipals, 
publicat al BOPL de 08.06.2004 (arts 5 i 37). 

 
El contingut d’aquestes modificacions és el que figura a l’Annex 1 d’aquest acord. 
 
L’expedient se sotmetrà a informació pública, durant el termini de 30 dies hàbils, 
mitjançant publicació al BOPL, DOGC, al tauler d’anuncis de l’Ajuntament i en un mitjà 
de comunicació escrita diària, i si no és objecte de reclamacions o al·legacions durant 
el termini abans esmentat, es considerarà aprovat definitivament. 
 
Un cop aprovat definitivament l’expedient, es trametrà l’acord d’aprovació definitiu i 
còpia íntegra del text aprovat a l’Administració de l’Estat i a la de la Generalitat de 
Catalunya, i transcorreguts quinze dies des de la tramesa, de conformitat amb l’article 
65.2 de la LRBRL es procedirà a publicar el text íntegre de l’Ordenança al BOPL i un 
resum al DOGC. 
 
4t. Aprovar les Instruccions per a l’aplicació de la modificació de l’OMCIC a diferents 
espais, serveis i equipaments municipals,  amb el contingut que consta a l’Annex 2 
d’aquest acord. 
 
5è. Aprovar les Instruccions per a l’aplicació de la modificació de l’OMCIC al  personal 
que presta serveis a l’Ajuntament de Lleida  i a les empreses prestadores de serveis 
municipals, amb el contingut que consta a l’Annex 3 d’aquest acord. 
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6è Facultar l’alcalde per realitzar els tràmits que calguin per al desplegament i 
execució d’aquests  acords, i especialment perquè pugui complementar, modificar, i 
adaptar i desenvolupar  les Instruccions esmentades als apartats anteriors. 
 
ANNEX 1 : Proposta de modificació de diferents Reglaments per adaptar-los a la 
modificació de   l’Ordenança Municipal de Civisme i Convivència de Lleida, per 
tal de limitar o prohibir l’accés, permanència i ús dels serveis i equipaments 
municipals a les persones que utilitzin vel integral o altres   elements que 
obstaculitzin la visió del rostre i impedeixin o dificultin la identificació i la 
comunicació  visual,  
 
Primer.- S’afegeix un nou paràgraf a l’article 57 del Reglament de l’Arxiu municipal de 
Lleida, publicat al BOPL de 16.07.2002, que és del següent tenor literal: 
 
“Queda prohibit accedir i romandre als edificis  i dependències de l’Arxiu Municipal, 
portant vel integral, passamuntanyes, casc integral o altres vestimentes o accessoris 
que impedeixin o dificultin  la identificació i la comunicació visual. Aquesta prohibició és 
d’aplicació a les persones usuàries, al personal municipal i al personal que presti 
serveis o desenvolupi les seves tasques o activitats en aquests espais.”.  
 
Segon. Es modifica la redacció del segona paràgraf de l’article 21 del Reglament del  
Servei de Transport urbà de viatgers de Lleida, publicat al BOPL de 19.04.2003, que 
queda redactat de la forma següent: 
 
“L’ús de les diferents targetes de tarifa social, o de preu reduït en funció de col·lectius 
especials, haurà d’estar degudament acreditat. El personal del servei podrà demanar 
l’acreditació de la personalitat als beneficiaris i comprovar la concordança amb les 
fotografies dels títols de transport. Cap usuari podrà fer ús d’aquestes targetes si es 
nega a identificar-se per a fer aquestes comprovacions.”  
 
Tercer.- S’afegeix un nou paràgraf a l’article 5 del Reglament  de funcionament dels 
centres cívics i locals socials municipals, publicat al BOPL de 08.06.2004, que és del 
següent tenor literal: 
 
“5.5 Queda prohibit accedir i romandre als edificis  i dependències dels centres cívics 
municipals  portant vel integral, passamuntanyes, casc integral o altres vestimentes o 
accessoris que impedeixin o dificultin  la identificació i la comunicació visual. Aquesta 
prohibició és d’aplicació a les persones usuàries, al personal municipal i al personal 
que presti serveis o desenvolupi les seves tasques o activitats en aquests espais.” 
 
Quart- S’afegeix un nou paràgraf a l’article 37 del  Reglament  de funcionament dels 
centres cívics i locals socials municipals, publicat al BOPL de 08.06.2004, que és del 
següent tenor literal: 
 
“37.6 Queda prohibit accedir i romandre als edificis  i dependències dels locals socials 
municipals  portant vel integral, passamuntanyes, casc integral o altres vestimentes o 
accessoris que impedeixin o dificultin  la identificació i la comunicació visual. Aquesta 
prohibició és d’aplicació a les persones usuàries, al personal municipal i al personal 
que presti serveis o desenvolupi les seves tasques o activitats en aquests espais.” 
 
 



 

17 
 

 
ANNEX 2 : Proposta d’ Instrucció per a l’aplicació a diferents espais, serveis i 
equipaments municipals,  de la modificació de   l’Ordenança Municipal de 
Civisme i Convivència de Lleida, per tal de limitar o prohibir l’accés, als 
mateixos, a les persones que utilitzin vel integral o altres   elements que 
obstaculitzin la visió del rostre i impedeixin o dificultin la identificació i la 
comunicació  visual 
 
La modificació de l’Ordenança Municipal de Civisme i Convivència de l’Ajuntament de 
Lleida (OMCIC), preveu al seu art. 26.2 que “ La normativa reguladora dels serveis i de 
l’ús dels edificis i equipaments municipals (reglaments, normes de funcionament, 
instruccions, etc.), podrà limitar o prohibir accedir o romandre en els espais o locals 
destinats a tal ús, a les persones que portin vel integral, passamuntanyes, casc 
integral o altres vestimentes o accessoris que impedeixin o dificultin  la identificació i la 
comunicació visual de les persones”.  La modificació de l’OMCIC preveu que les 
persones que incompleixin aquesta obligació no podran accedir ni romandre en 
aquests espais i que els agents de l’autoritat ” podran impedir que les persones 
accedeixin o romangui en els esmentats espais, utilitzant els mitjans permesos per la 
normativa aplicable i formularan, si escau, la corresponent denúncia, procedint-se 
posteriorment a la incoació de l’expedient sancionador.” 
 
Així mateix l’Informe-Proposta que consta a l’expedient determina quins són els criteris 
que s’han de tenir en compte per determinar a quins locals, equipaments o serveis 
s’ha d’aplicar aquesta prohibició o limitació i en quines condicions. 
 
I a l’expedient consten també els diferents informes i propostes justificatives dels 
diferents serveis, locals i equipaments on es considera incompatible que s’hi pugui 
accedir o romandre utilitzant  elements que obstaculitzin la visió del rostre i impedeixin 
o dificultin la identificació i la comunicació visual, en aquells supòsits en què no es 
dedueix de la seva pròpia naturalesa. 
  
En conseqüència,  s’aproven les següents  
 

INSTRUCCIONS 
 
Primera.- Objecte i àmbit d’aplicació. 
Aquestes Instruccions  seran d’aplicació als edificis, locals,  serveis i equipaments 
municipals, gestionats directament, per  l’Ajuntament de Lleida, els seus Organismes 
Autònoms o altres Ens vinculats o dependents, que es relacionen a continuació:  
 

o Dependències administratives de l’Ajuntament i dels seus organismes 
autònoms i ens vinculats o dependents. 

o Centres cívics (regulats per Reglament, aplicació subsidiària) 
o Locals socials municipals (regulats per Reglament, aplicació subsidiària) 
o Equipaments culturals (museus, auditoris, teatres, etc.).  
o Sales destinades a activitats culturals, congressuals i de lleure. 
o Locals destinats a serveis educatius (inclou ludoteques municipals, 

mediateques, aules de suport digital, etc.). 
o Sales Jaume Magre i Paulo Freire. 
o Arxiu municipal (regulat per Reglament, aplicació subsidiària) 
o Pavellons esportius municipals 
o Piscines municipals 
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o Pistes i camps de futbol i d’esports.  
o Pistes poliesportives 
o Altres instal·lacions esportives. 
o Mercats municipals en recinte tancat i altres equipaments comercials de 

caràcter públic 
o La resta d’equipaments de caràcter públic que siguin incorporats a aquesta 

relació per resolució de l’Alcaldia.  
 
Quan els edificis, locals,  serveis i equipaments municipals, estiguin gestionats per un 
Organisme Autònom municipal o altre Ens dependent, li correspondrà al mateix 
adoptar les resolucions i disposicions necessàries per a l’efectivitat d’aquestes 
Instruccions.  
 
També seran d’aplicació aquestes Instruccions als edificis, locals,  serveis i 
equipaments municipals, no gestionats directament, sigui quin sigui el seu règim.  En 
aquest cas correspondrà a qui els gestioni adoptar les resolucions que siguin 
necessàries per garantir l’efectivitat d’aquestes Instruccions. 
 
Segona.- Contingut. 
Queda prohibit accedir i romandre als edificis, locals,  serveis i equipaments esmentats 
a la Instrucció primera, portant vel integral, passamuntanyes, casc integral o altres 
vestimentes o accessoris que impedeixin o dificultin  la identificació i la comunicació 
visual. 
 
Aquesta prohibició és d’aplicació a les persones usuàries, al personal municipal i al 
personal que presti serveis o desenvolupi les seves tasques o activitats en aquests 
espais, encara que no sigui personal de l’Ajuntament de Lleida. o dels seus ens 
dependents.  
 
Tercera.- Excepcions. 
Amb caràcter general, la prohibició comporta l’accés i la permanència als espais 
esmentats.  
 
No s’aplicarà aquesta prohibició quan  per raons de seguretat, per la pròpia naturalesa 
de les activitats a desenvolupar, per l’exercici de determinades professions, per 
seguretat e higiene en el treball,  per determinades festivitats o celebracions  o per 
altres motius legals justificats en funció de l’accés a prestacions obligatòries, així es 
consideri.  
 
Correspondrà a la regidoria de qui depengui cada servei, local o equipament, decidir 
quan es donen els requisits que justifiquen les excepcions.  
  
Quarta.- Normes específiques per als Serveis educatius 
 
En el que fa referència als locals i instal·lacions on es presten serveis educatius 
(Escoles bressol, EMBA, Conservatori i Escola Municipal de Música, Aula Municipal de 
Teatre, etc.), es requerirà als centres municipals per tal que incorporin aquestes 
instruccions en els reglaments i normatives de funcionament dels respectius centres, 
en aplicació d’allò previst en el Decret 102/2010, de 3 d’agost, d’autonomia dels 
centres educatius (DA Tercera).  
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Cinquena. Publicació i entrada en vigor. 
Aquestes Instruccions entraran en vigor a partir de l’endemà de la seva publicació al 
Butlletí Oficial de la Província de Lleida, i al Tauler d’Anuncis municipal.  
 
Així mateix i per garantir-ne la difusió i coneixement d’aquestes Instruccions , i 
independentment d’aquesta publicació,  qualsevol persona persones interessada 
podrà consultar-les en qualsevol moment,   pels mitjans i temps establerts per a 
l’atenció al públic.  
 
 
ANNEX 3 : Proposta d’ Instrucció per a l’aplicació al  personal que presta serveis 
a l’Ajuntament de Lleida  i a les empreses prestadores a diferents espais, serveis 
i equipaments municipals,  de la modificació de   l’Ordenança Municipal de 
Civisme i Convivència de Lleida, per tal de limitar o prohibir l’accés, als 
mateixos, a les persones que utilitzin vel integral o altres   elements que 
obstaculitzin la visió del rostre i impedeixin o dificultin la identificació i la 
comunicació  visual 
  
La modificació de l’Ordenança Municipal de Civisme i Convivència de l’Ajuntament de 
Lleida (OMCIC), preveu al seu art. 26.2 que “ La normativa reguladora dels serveis i de 
l’ús dels edificis i equipaments municipals (reglaments, normes de funcionament, 
instruccions, etc.), podrà limitar o prohibir accedir o romandre en els espais o locals 
destinats a tal ús, a les persones que portin vel integral, passamuntanyes, casc 
integral o altres vestimentes o accessoris que impedeixin o dificultin  la identificació i la 
comunicació visual de les persones”.  La modificació de l’OMCIC preveu que les 
persones que incompleixin aquesta obligació no podran accedir ni romandre en 
aquests espais i que els agents de l’autoritat ” podran impedir que les persones 
accedeixin o romangui en els esmentats espais, utilitzant els mitjans permesos per la 
normativa aplicable i formularan, si escau, la corresponent denúncia, procedint-se 
posteriorment a la incoació de l’expedient sancionador.” 
 
Així mateix l’art. 35.b) de la Llei 30/1992 de 26 de novembre, de Règim Jurídic de les 
Administracions Públiques i del Procediment Administratiu Comú reconeix als 
administrats el dret a identificar a les persones que, en nom d’una determinada 
Administració,  es relacionen amb ells en qualsevol procediment: 
  
En execució d’aquestes previsions, i per regular aquesta matèria quant al personal al 
servei de l’Ajuntament de Lleida i les empreses que presten serveis municipals, 
s’aproven les següents:  
 

INSTRUCCIONS 
 
Primera.- Objecte i àmbit d’aplicació. 
Aquestes Instruccions  seran d’aplicació a totes les persones al servei de l’Ajuntament 
de Lleida i dels Organismes Autònoms o altres Ens vinculats o dependents.  
 
També seran d’aplicació al personal d’aquelles empreses que presten serveis públics 
de competència municipal, sigui quin sigui la seva relació amb l’Ajuntament.  En 
aquest cas correspondrà a aquestes empreses adoptar les resolucions que siguin 
necessàries per garantir l’efectivitat d’aquestes Instruccions. 
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Segona.- Contingut. 
Cap de les persones incloses en l’àmbit d’aplicació d’aquestes Instruccions, podrà, 
mentre estigui en l’exerceixi de  les seves tasques o funcions, portar vel integral, 
passamuntanyes, casc integral o altres vestimentes o accessoris que impedeixin o 
dificultin  la identificació i la comunicació visual. 
 
Tampoc podrà utilitzar aquests elements o vestimentes quan romangui als edificis, 
locals i equipaments de titularitat o disponibilitat municipals, encara que no estigui 
exercint en aquell moment les seves tasques o funcions.  
 
Tercera.- Excepcions. 
No s’aplicarà aquesta prohibició quan  per raons de seguretat, per la pròpia naturalesa 
de les tasques o funcions encomanades,  per seguretat e higiene en el treball  o per 
altres motius justificats, així es consideri. Tampoc s’aplicarà quan les circumstàncies 
climatològiques així ho aconsellin. 
 
Correspondrà a la regidoria de qui depengui cada servei, local o equipament, decidir 
quan es donen es requisits que justifiquen l’excepció.  
  
Quarta.- Publicació i entrada en vigor. 
Aquestes Instruccions entraran en vigor a partir de l’endemà de la seva publicació al 
Butlletí Oficial de la Província de Lleida, i al Tauler d’Anuncis municipal.  

Així mateix i per garantir-ne la difusió i coneixement d’aquestes Instruccions, i 
independentment d’aquesta publicació  qualsevol persona persones interessada podrà 
consultar-les en qualsevol moment,   pels mitjans i temps establerts per a l’atenció al 
públic.  

 
29.- MOCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL D’ICV-EUIA PER INSTAR AL GOVERN 
ESPANYOL PER A QUÈ CANCEL·LI IMMEDIATAMENT EL DEUTE EXTERN QUE 
RECLAMA AL PAKISTAN 
 
Aquesta moció és retirada pel grup proponent.  
 
 
30.- MOCIÓ DEL REGIDOR NO ADSCRIT, SR. ZAPATER, RELATIVA AL FOMENT 
DE LA INCLUSIÓ DE LES PERSONES IMMIGRADES I LA COHESIÓ SOCIAL  
 
Vista la moció presentada pel regidor no adscrit Sr. Zapater, per unanimitat s’acorda: 
 
1r. Instar al Govern Municipal de Lleida i, en el seu nom el Paer en Cap, a realitzar 
totes les gestions necessàries per tal de que s’identifiqui el procés d’acollida a grups 
específics, especialment a les dones i als joves. 
 
2n. Que es fomenti la inclusió de les persones immigrades a la ciutat mitjançant la 
potenciació de les seves xarxes socials i el moviment associatiu. 
 
3r. Que es realitzin accions de sensibilització social a través de l’apropament entre les 
diferents cultures per tal de fomentar i millorar la Cohesió Social. 
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4t. Que es prenguin les mesures adients per potenciar l’actuació en xarxa entre les 
entitats del tercer sector per tal d’afavorir la millor utilització dels recursos adreçats a 
les persones en procés d’inclusió.  
 
 
31.- MOCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL D’ICV-EUIA EN QUÈ ES DEMANA DEL 
GOVERN DE L’ESTAT LA NO DEVOLUCIÓ DE LA LIQUIDACIÓ DEL 2008  
 
Amb 9 vots a favor dels grups municipals d’ICV-EUiA, CiU i PP, 16 vots en contra del 
Grup Municipal del PSC i del regidor no adscrit i 2 vots en contra del Grup Municipal 
d’ERC, s’acorda rebutjar els dos següents punts: 
 
“1r. L’Ajuntament de Lleida demana un canvi substancial en la manera d'afrontar la 
problemàtica del món local per part del Govern de l'Estat, passant de les decisions 
unilaterals que estan perjudicant i molt la funció dels Ajuntaments, a una actuació 
negociada i consensuada amb les entitats municipalistes que els doti de les eines i 
recursos suficients mentre no arribi el nou MFL.  
 
2n. L’ajuntament de Lleida demana que el Govern de l’Estat adquireixi un compromís 
ferm (i verídic) de negociació d'un nou MFL i la seva immediata entrada en vigor”. 
 
Amb 7 vots a favor dels grups  municipals d’ICV-EUiA i de CiU, 16 vots en contra del 
Grup Municipal del PSC i del regidor no adscrit i 4 abstencions dels Grups Municipals 
del PP i ERC, s’acorda rebutjar els dos següents punts:  
 
“3r. L’ajuntament de Lleida demana al govern de l’estat que  "condoni" als Ajuntaments 
tant la devolució de la liquidació del 2008, com la més que previsible del 2009. 
 
4t. L’ajuntament de Lleida demana la creació d’un Fons Extraordinari No Condicionat 
per a l’any 2011, i en els anys successius, fins que no entri en vigor un nou Model de 
Finançament Local consensuat amb les entitats municipalistes, dotat en la quantitat 
suficient per tal de restablir l’escenari d’ingressos ordinaris de què disposaven els 
ajuntaments l’any 2007”. 
 
En conseqüència queda també rebutjat el punt següent: 
 
5è. L’Ajuntament de Lleida comunicarà els precedents acords al Govern de l’Estat, a 
totes les forces polítiques catalanes i espanyoles amb representació parlamentària, al 
Govern de la Generalitat, al Parlament de Catalunya, al Congres, i Senat espanyols. 
 
 
32.- MOCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL DEL PP RELATIVA AL DESDOBLAMENT DE 
LA N-II,  EN EL SEU TRAM ENTRE FRAGA I ALFAJARIN 
 
Vista la moció presentada pel Grup Municipal del PP, per unanimitat s’acorda: 
 
1r. L’ajuntament de Lleida demana al Ministerio de Fomento que disposi el necessari 
per a que l’obra de desdoblament de la N.-II en el seu tram entre Fraga i Alfajarin 
s’executi mitjançant un compromís d’obres i dates. 
 
 



 

22 
 

 
2n. Donar trasllat d’aquests acords al Ministerio de Fomento i al Govern d’Espanya.  
 
 
33.- MOCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL DEL PP DONANT SUPORT AL “MANIFIESTO 
PARA EL DESARROLLO DEL EJE VIARIO TARRAGONA-SAN SEBASTIAN (EJE 
SUBPIRENAICO TARRAGONA-LLEIDA-ZARAGOZA-HUESCA-PAMPLONA-SAN 
SEBASTIAN)”  
 
Vista la moció presentada pel  Grup Municipal del PP, per unanimitat s’acorda: 
 
1r. L’Ajuntament de Lleida dóna suport al MANIFIESTO PARA EL DESARROLLO DEL 
EJE VIARIO TARRAGONA-SAN SEBASTIÁN, (Eje subpirenaico Tarragona-Lleida-
Zaragoza-Huesca-Pamplona-San Sebastián) i subscriu les peticions al Ministerio de 
Fomento per agilitzar aquesta obra així com fixar un calendari d’execució i un 
programa d’inversions per a l’eix viari Tarragona-Sant Sebastià. 
 
2n. Donar trasllat d’aquests acords a les Agrupacions i Associacions Empresarials i a 
les Cambres de Comerç signants del “Manifiesto para el desarollo del eje viario 
Tarragona-San Sebastián” del passat 17 de setembre del present, al Ministerio de 
Fomento i al Govern d’Espanya.  
 
 
INTERVENCIONS  
 
Punt núm. 12. Creació, constitució i estatuts del Consorci GLOBALLEIDA 
El Sr. Zapater diu que comparteix completament el fons i la forma de la proposta de 
creació del Consorci. Creu que serà altament positiu per al desenvolupament 
econòmic i social de la ciutat i de la província. El seu vot serà afirmatiu. 
 
El Sr. Camats també anuncia que el seu vot serà favorable. Valora molt positivament 
que siguin tantes les institucions que es consorcien per dur a terme un esforç comú. La 
suma de voluntats donarà els fruits desitjats. Confia que la posada en funcionament 
afecti l’eficàcia i l’eficiència de les iniciatives que ara es fan de  manera independent.  
 
El Sr. Mitjans diu que també  estan totalment d’acord amb l’esperit de la proposta i del 
projecte i hi votaran a favor. Vol fer, però, un seguit de consideracions. Cal tenir clar 
que el nou Consorci ha de ser una eina de treball per a la projecció de les nostres 
terres. No s’ha de fer servir com a element per a mesurar les forces entre ens 
territorials. Cal donar respostes a les peticions dels ciutadans quant a l’aprimament de 
les estructures de les administracions. Ens hem d’assegurar que aquesta nova eina 
sigui útil; que la major part del pressupost no es dediqui al capítol 1 sense poder 
invertir o fer projectes. Cal assumir que hi hagi sacrificis de parcel·les de poder per  a 
les administracions que es consorcien. Hem de demostrar que som capaços de sumar 
esforços. El projecte ens ha d’il·lusionar per tal de fer-lo nostre i poder-lo  vendre al 
món. L’impuls econòmic de les nostres terres s’ho mereix.  
 
La Sra. Horcajada recorda que, l’any 2009, les 5 entitats que impulsen el Consorci 
van signar un Protocol per fer-lo possible. L’objectiu era unificar tots els ens de 
promoció econòmica, empresarial i territorial en una sola entitat en la demarcació de 
Lleida. Explica els objectius que es van marcar en el Protocol. Creu que aquests 
objectius són una necessitat. El nostre territori només aglutina 400.000 persones i hem 
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de competir en un món global. Hem d’incrementar la projecció de Lleida com a pol 
agroalimentari, fomentant la recerca i la competitivitat. La situació actual de crisi ens 
obliga a actuar optimitzant els recursos i sent més eficients. Cal aprimar 
l’Administració. No pot ser que de l’Ajuntament depenguin tantes entitats i tants 
organismes autònoms. El nostre Ajuntament refondrà organismes autònoms i 
consorcis. Ara desconeixem els detalls d’aquesta operació; lamenta que no se n’hagi 
informat amb més detall. El nou Consorci no ha de ser una administració més; ha de 
suposar un estalvi real per al consistori. Demana conèixer amb més detall el procés 
d’integració (econòmic, del personal, etc.). Ho hem de fer bé i s’ha de vendre molt bé a 
la ciutadania. Manifesta la preocupació per la representació dels grups municipals en 
els òrgans de govern del nou ens, ja que els estatuts no la garanteixen. El PP demana 
que quan es faci la designació dels membres del Consell General, l’Ajuntament 
respecti la representació dels grups amb criteris de proporcionalitat (com ara es fa en 
els organismes que desapareixen). No es vol polititzar res, sinó garantir el control 
sobre la gestió i els diners públics. Destaca la importància de GlobaLleida i creu que 
servirà de model. Hi votaran a favor i esperen que compleixi els objectius als quals tots 
ens hem compromès.  
 
El Sr. Gavín també vol que consti que el seu grup dóna suport al projecte i votarà a 
favor de la proposta sense cap mena de dubte. Els motius ja s’han manifestat 
clarament: per eficiència, per cercar la massa crítica necessària,  perquè la projecció 
exterior necessita sumar els recursos de totes les institucions, etc. Recorda que, en 
l’etapa en què va presidir la Diputació i van fundar la CEI Lleida, va proposar que es 
treballés conjuntament amb el Parc Tecnològic. Destaca la gran importància que té 
aquesta proposta per tal de simplificar l’Administració. Estem en un moment de crisi 
econòmica que qualifica de molt greu. El Grup de CiU ha proposat i proposa mesures 
d’estalvi i d’austeritat i de major eficiència. Recorda les propostes que han fet per tal 
d’eliminar, fusionar o reduir els 13 organismes que té l’Ajuntament de Lleida; fruit 
d’això es va arribar a un acord amb l’equip de govern en aquest sentit (amb motiu de 
l’aprovació del pressupost). És molt important que no es perdi de vista la idea de 
propiciar economies d’escala i estalvis de recursos. GlobaLleida és una part important 
(no l’única) d’aquesta proposta. S’ha de continuar amb el full de ruta de racionalització 
de les estructures administratives de l’Ajuntament. Volen participar d’una manera molt 
més activa en tot aquest procés. El Govern té la confiança del seu grup per a avançar 
en aquest projecte, però és bo que hi hagi més informació i més implicació de tots els 
grups. Ahir es va facilitar molta informació i es va acordar prosseguir en aquesta línia. 
Creu que hi ha alguns “serrells” relatius a les sensibilitats territorials que es podrien 
millorar; hem de ser generosos. Manifesta la satisfacció del seu grup pel pas que es 
dóna avui.  
  
El Sr. Presseguer diu que és de justícia agrair el vot afirmatiu de tots els grups a la 
constitució del Consorci GlobaLleida. És un pas pioner en aquesta matèria, cap a la 
unitat d’acció en la promoció, en el progrés, en el desenvolupament econòmic i 
empresarial de les nostres comarques. L’agraïment per aquest vot també el fa en nom 
de totes les persones que han fet possible arribar fins a aquest moment: UdL, cambres 
de comerç i Diputació. Arribar fins a aquest lloc no suposa cap meta, sinó l’inici d’una 
etapa per a la construcció de GlobaLleida. En la nova institució s’ha de sentir 
representat tot el territori i totes les institucions i organismes de Lleida; l’han de fer seu. 
Ha estat un esforç ingent; creu que amb aquests estatuts tothom  pot trobar-s’hi 
còmode. En el procés d’al·legacions sempre es pot millorar la redacció per assegurar 
la major representació; des del consens i des de totes les sensibilitats polítiques. El 
Consorci ha de ser un instrument al servei de la població de Lleida i de Catalunya. La 
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nostra demarcació té un gran territori per gestionar i poca població; per això 
necessitem aquesta musculatura institucional. Reitera l’agraïment per la unanimitat. 
Ara comença un camí d’integració dels organismes que hi ha i  que es farà amb la  
negociació escaient amb els treballadors que s’han d’integrar en el nou ens.  
 
El Sr. alcalde agraeix també el vot favorable i la confiança de tots els grups. El 
projecte és bo per al conjunt de les terres de Lleida. Agraeix el treball de les persones 
que han fet possible arribar fins a aquest moment; en destaca la tasca dels gerents 
dels organismes i del regidor Sr. Presseguer que ha coordinat tots els treballs. El pas 
d’avui és la continuació de l’acord institucional (que va ser presentat públicament) i del 
nomenament del Sr. Antonio Brufau com a president del Consorci. Vol que consti en 
acta l’agraïment de la corporació al Sr. Brufau per aquest treball, vinculat a les terres 
de Lleida. Explica que es continuarà treballant per cercar la màxima eficiència en la 
resta d’ens i d’organismes autònoms de l’Ajuntament. El projecte de GlobaLleida 
fondrà 10 organismes en un de sòl; les institucions cedirem protagonisme a un ens 
que presidirà una persona independent amb un gran prestigi en el món de la gestió 
empresarial. La representació de l’Ajuntament tindrà en consideració la 
representativitat política de la corporació; en aquest projecte han d’estar representats 
els governs i les oposicions. Es faran reunions en la Junta de Portaveus i es difondrà 
el projecte en el Consell Econòmic i Social. Destaca la importància de les persones en 
el conjunt del projecte de fusió. El diàleg amb el sindicats és fonamental en el projecte 
de GlobaLleida. Caldrà respectar els drets dels treballadors i al mateix temps cercar 
l’eficiència. També caldrà respectar els acords de col·laboració que amb les forces 
sindicals tenen ara els organismes autònoms. Queda per davant molta feina i molt 
diàleg. Estem cercant la massa crítica necessària per  competir bé, tal com es fa en 
altres sectors econòmics. Reitera l’agraïment als grups per compartir els objectius 
d’aquest projecte.  
 
S’aprova per unanimitat.  
 
 
Punt núm. 28. Aprovació definitiva de la modificació dels articles 26, 27 i 102 de 
l’Ordenança municipal de civisme i convivència de la ciutat de Lleida i altres 
acords complementaris  
 
El Sr. Zapater reafirma que el seu vot serà positiu, tal com va manifestar en la 
corresponent Comissió Informativa. 
 
El Sr. Camats concreta que, el contingut de l’acord que avui es vota, és conseqüència 
de l’aprovació per part del Ple (per majoria) d’una moció. No es tracta de tornar a 
reproduir el debat d’una moció que va ser aprovada democràticament. Per aquest 
motiu va presentar unes esmenes que tenien un caràcter purament tècnic, 
d’oportunitat o conveniència. Creu que hauria estat millor substituir les mencions 
explícites al vel, als cascos, als passamuntanyes, etc. per una referència més 
genèrica, a qualsevulla vestimenta o accessori que impedeixin o dificultin la 
identificació o la comunicació visual. L’efecte legal hauria estat el mateix. Creu que no 
s’accepta l’al·legació perquè hi ha un interès explícit per tal que constin les 
expressions referides al vel integral, casc, etc. Continuarà votant en contra de la 
modificació. 
 
La Sra. Bergés explica que el seu grup s’abstindrà de votar, igual que ho van fer amb 
la moció o amb l’aprovació inicial d’aquest acord. Continua opinant que la moció va ser 
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precipitada i que les formes no eren les adients. Creu que aquestes qüestions (i altres 
relacionades amb temes com la mesquita) s’han de tractar des del consens, amb 
pactes de ciutat. Van demanar que aquesta qüestió es tractés en altres llocs com en el 
Consell de les Dones, comissions informatives, etc. Continua demanant que es faci la 
feina de debat i l’explicació que es va acordar en la moció aprovada.  
 
La Sra. Horcajada fa un resum dels acords que s’han produït sobre aquesta qüestió: 
moció i aprovació inicial de la modificació de l’Ordenança de civisme i convivència. 
Van votar a favor de la modificació de l’Ordenança, tot i que no estaven completament 
d’acord amb la redacció, especialment amb la paraula “podrà”. Considera que s’hauria 
d’haver deixat clara des de bon començament la prohibició, sense derivar-la a 
posteriors reglaments. Explica l’al·legació que van presentar, en què demanava que la 
prohibició fos genèrica. Es volia evitar que la prohibició acabés sent una norma en 
blanc. Ara han comprovat que no és així, ja que avui es porten a l’aprovació un seguit 
d’acords complementaris on es modifiquen reglaments per tal de deixar clara la 
prohibició. Per aquest motiu, votaran a favor de la proposta. Espera que les 
instruccions que afecten els serveis municipals es vagin duent a terme.  
 
El Sr. Gavín també considera que no cal reproduir el debat sobre la qüestió de fons; 
els arguments són ja coneguts. Hi votaran a favor pels motius que ja han explicitat 
anteriorment. Recorda que la moció que va propiciar aquest acord va ser presentada 
pel seu grup. Inicialment volien anar més enllà, estenent la prohibició a tots els espais 
públics. L’acord amb el PSC es va concretar treballant en el marc de les possibilitats 
jurídiques d’actuació de l’Ajuntament en relació amb els espais municipals. En 
coherència, hi votaran a favor.  
 
La Sra. Mestres manifesta l’agraïment als grups que donen suport a la proposta. S’ha 
plasmat en una norma jurídica (les ordenances i els reglaments) un acord corporatiu 
que no tenia com a únic objecte la prohibició del vel integral, sinó qualsevol altre 
element que impedeixi o dificulti la identificació o la comunicació visual. La regulació 
ha estat comuna a tots els edificis que es relacionen en les instruccions i els afectats 
pels reglaments modificats. Reitera que es pretén garantir la comunicació i la seguretat 
i diu que es començarà a treballar de seguida en les propostes que avui aprovarem. 
 
El Sr. alcalde vol recordar que aquest Ajuntament ha estat també capdavanter en 
actuacions com l’aprovació de la Carta de la ciutadania, la creació de l’Assemblea de 
les Religions o  la posada en funcionament de serveis d’acollida i integració dels 
nouvinguts. La filosofia de la modificació de l’Ordenança té una línia molt clara: la 
igualtat entre homes i dones, que és un dret fonamental. Agraeix el vot favorable de la 
major part dels grups i l’abstenció del grup d’ERC. Espera que aquesta modificació 
serveixi per  impulsar la filosofia dels drets d’igualtat i la integració presidida pels drets 
fonamentals de la nostra societat. 
 
La Sra. Mestres vol que consti en acta l’agraïment als Serveis Jurídics de la Paeria 
per la tasca que han fet en aquesta modificació. La tasca no ha estat fàcil i s’ha fet un 
gran treball.  
 
S’aprova amb 24 vots a favor dels grups del PSC, CiU, PP i del regidor no adscrit, 1 
vot en contra del grup de ICV-EUiA i 2 abstencions del grup d’ERC.  
 
 
Punt núm. 29. Moció del Grup municipal d’ICV-EUIA per instar el Govern 
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espanyol perquè cancel·li immediatament el deute extern que reclama el 
Pakistan 
 
El Sr. Camats explica que ajorna la presentació de la moció. Hi ha coincidència 
d’opinions amb el grup socialista, especialment quant a la preocupació per les 
persones víctimes d’aquelles desgràcies naturals. Tornaran a parlar del tema després 
de la reunió del Comitè d’Emergència que tractarà aquesta qüestió. Deixa la moció pel 
Ple següent, pendent també de l’enriquiment que pugui derivar dels acords que 
s’adoptin en el Comitè d’Emergències.  
 
 
Punt núm. 30. Moció del regidor no adscrit, Sr. Zapater, relativa al foment de la 
inclusió de les persones immigrades i la cohesió social  
 
El Sr. Zapater agraeix a l’equip de govern i a la resta de grups municipals que hagin 
donat suport a aquesta moció.  
 
S’aprova per unanimitat.  
 
 
Punt núm. 31. Moció del Grup municipal d’ICV-EUIA en què es demana del 
Govern de l’estat la no devolució de la liquidació del 2008  
 
El Sr. Camats diu que aquesta moció s’emmarca en el context universal de crisi 
econòmica, tot i que en el nostre cas té també una dimensió molt local. La crisi afecta 
d’una forma molt particular els municipis, que estem assumint un seguit de 
competències i serveis per a les quals no estem dotats econòmicament. Cada vegada 
atenem més persones amb necessitats socials i tenim greus dificultats econòmiques 
per les reduccions de les transferències de l’Estat. Explica la disminució d’ingressos 
per aquest concepte. La ministra d’Economia ha anunciat per al proper any un 
augment real superior al 9,5%; malgrat això, l’epígraf dels Pressupostos de l’Estat no 
aclareix que el repartiment es faci de forma absolutament equitativa i especialment 
destinada als ajuntaments. Creu que l’augment hauria de ser superior per compensar 
les disminucions de l’any passat. Ara, l’Estat ens reclama els excessos pagats a 
compte en els darrers anys. En el nostre cas, són 2,3 milions d’euros de l’any 2008, 
que hauran de ser retornats en 5 anys. Aquest fet comprometrà, en molts casos, els 
pressupostos municipals. Considera que tothom reconeix que els municipis de l’Estat 
espanyol estan mal finançats i que cal fer una nova llei de finances locals que millori 
aquest finançament de forma substancial. Resumeix la part dispositiva de la moció que 
està transcrita en el text de l’acta. La condonació que es demana seria a compte del 
nou finançament local, que ho compensaria. Creu que no es tracta només de demanar 
a l’Estat que doti millor les administracions locals; també el Govern de la Generalitat 
hauria de complir millor els compromisos amb els municipis amb el pagament de 
costos dels serveis impropis que es presten.  
 
El Sr. Zapater lamenta votar en contra, ja que no comparteix ni el fons ni la forma de 
la moció presentada.  
 
El Sr. Mitjans diu que el seu grup s’abstindrà de votar-la. Estan molt d’acord amb els 
arguments i amb les propostes. Hi ha una planificació pressupostària de l’Estat que 
qualifica de dolenta i que cal suportar. El model de finançament local és obsolet i tots 
en reclamem un de nou. ERC demana anar més enllà: no només el concert econòmic, 
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sinó la independència per administrar els nostres recursos.  
 
La Sra. Horcajada explica les causes que motiven la disminució dels ingressos locals. 
Aquest fet i el retard en el nou model de finançament local està portant a molts 
consistoris a una situació límit. L’anunci de l’exigència de devolució de les 
transferències en excés (per la davallada dels ingressos estatals) provocarà una greu 
situació econòmica als ajuntaments. Critica la gestió econòmica del Govern de l’Estat 
que considera que afecta negativament als ens locals. Explica que les previsions de 
creixement dels darrers anys han estat sempre molt superiors al creixement real; creu 
que el Govern de l’Estat ha actuat de manera irresponsable en matèria pressupostària. 
El reemborsament d’ingressos per les entitats locals suposarà greus dificultats. Estan 
d’acord amb als punts primer i segon de la moció. Han proposat un seguit d’esmenes 
sobre la resta de punts que no han estat acceptades pel ponent. Creu que la 
condonació del deute no pot ser a compte d’un nou sistema de finançament: o es 
condona o no es condona. Cal actuar de forma responsable, per això han demanat 
l’ajornament de les devolucions fins a l’entrada en vigor del nou finançament, promès 
en diverses ocasions. També han proposat que en el punt quart cal demanar un 
finançament just. No és realista voler retornar a l’escenari econòmic de l’any 2007. 
També han proposat afegir un nou punt què demanen  que no es derogui la norma que 
preveia una línia de crèdit de l’ICO per al pagament de deutes locals. Votaran a favor 
dels punts 1 i 2 i s’abstindran de votar la resta.  
 
El Sr. Guallar diu que tots compartim que el finançament dels ens locals és deficient i 
que és necessari un nou model de finançament. Tots estem d’acord que els 
ajuntaments, com a administració més propera als ciutadans, som els que rebem 
primer les peticions i les necessitats de la ciutadania. La situació de crisi ho agreuja 
tot. El marc competencial dels ajuntaments sempre supera les obligacions que per llei 
té encomanades i moltes de les competències assumides no estan dotades 
econòmicament. La moció presentada respon a un problema real que patim en aquest 
moment. Cal afrontar les situacions presents, amb independència dels legítims 
plantejaments de futur que pugui tenir cada partit polític (en referència a la intervenció 
del Sr. Mitjans).   Fa referència a l’estat econòmic de l’Ajuntament i diu que podem 
tenir tensions de tresoreria que es poden agreujar si hem de fer devolucions. El seu 
grup hauria volgut redactar de forma diferent alguns dels paràgrafs de la moció; 
malgrat això, estan d’acord amb l’esperit de la moció i la votaran a favor. 
 
La Sra. Mínguez explica el posicionament del seu grup vers la moció que votaran en 
contra. Creu que s’està demanant la insubmissió, cosa que no es pot fer. Podem 
discutir el que calgui sobre el model de finançament dels ajuntaments. El PSC ha 
presentat mocions i actua amb les entitats municipalistes per canviar el model de 
finançament local. El model actual no l’ha inventat el Govern del Sr. Zapatero. Tots 
coincidim que aquest model és pobre. La participació en els ingressos de l’Estat i el 
Fons de Cooperació depenen de l’evolució de la recaptació estatal. Fins fa poc, els 
lliuraments a compte sempre eren inferiors a la liquidació i hi havia un resultat positiu. 
A partir de l’any 2008, com a conseqüència de la caiguda dels ingressos de l’Estat, les 
transferències han baixat. Hi hauria acord quant a la crítica a l’actual model. No 
podem, en canvi, declarar-nos insubmisos, ja que l’Estat aplicarà els descomptes als 
lliuraments a compte de manera directa; no tenim cap altra opció. Els grups que donen 
suport a la moció saben que el seu contingut no és possible; cal ser responsable i 
complir la legalitat. La Llei de pressupostos de l’any 2010 ho ha regulat molt clarament 
i va preveure el retornament en un període de 5 anys.  El proper any el Fons augmenta 
un 9% net (ho explica). Tots estem d’acord a cobrar més, però no podem demanar un 
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fons extraordinari sense saber quina serà la quantia, la finalitat o el finançament. 
Reitera que la moció planteja una insubmissió que no és possible i que el seu grup hi 
votarà en contra.  
 
El Sr. Camats agraeix els vots favorables i les abstencions. Vol aclarir que la moció en 
cap cas incita a la insubmissió. No es demana que l’Ajuntament de Lleida no pagui. Es 
demana el compliment estricte de la Llei. Malgrat això, el fet d’acceptar una norma no 
vol dir que ens  sembli bé. Acceptem el finançament que tenim, però podem dir que no 
és bo i que cal canviar-ho. Estem perdent ingressos i en canvi donem unes 
prestacions socials que difícilment seran assumibles en aquest escenari financer.  
 
El Sr. Mitjans diu al Sr. Guallar que si no fossin idealistes no es dedicarien a la 
política.  
 
La Sra. Horcajada diu que el seu grup ha criticat el fet que les previsions 
pressupostàries del Govern central van ser errònies, la qual cosa ha estat evident.  
 
El Sr. Guallar diu que tots el que estem en aquesta sala en som, d’idealistes. Malgrat 
això, cal tocar de peus a terra i no defugir els problemes. Pot compartir alguns dels 
ideals del Sr. Mitjans, però cal afrontar els problemes. Creu que en cap cas es planteja 
cap actuació d’insubmissió. El seu grup vota en aquest cas en funció d’estar d’acord 
amb l’esperit de la moció. Tots som conscients dels dèficits de la normativa de 
finançament local. També som conscients de qui ha estat governant a l’Estat i qui ha 
tingut la capacitat per modificar aquestes normes: el Partit Socialista i el Partit Popular. 
Cal saber si som capaços d’influir en el Govern espanyol i demanar-li que es repensi 
una decisió. No es tracta de fer cap insubmissió. Els FEIL no estaven previstos en la 
Llei d’hisendes locals i es van fer per raó de la conjuntura econòmica. Reitera que les 
devolucions afectaran les malmeses economies dels ajuntaments. Creu que el Grup 
Socialista de l’Ajuntament no vol demanar al Govern socialista de Madrid que s’ho 
repensi.  
 
La Sra. Mínguez explica les mocions que ha presentat el Grup Socialista sobre el 
finançament local: tres mocions en el mandat actual. Recorda que CiU va ser decisiva 
en el Govern de l’Estat en l’època del Sr. Aznar i podien també haver fet moltes coses 
per millorar el finançament local. El problema del finançament local fa molts anys que 
s’arrossega i encara és una assignatura pendent. Defensa els dos recents Fons 
estatals que han permès a molts municipis finançar les inversions. Reitera l’oferiment 
del diàleg per parlar del finançament municipal, però, aquest no és l’esperit de la 
moció. Recorda que  no va poder assistir en un dels plens passats perquè estava en 
una reunió de la FMC gestionant qüestions relatives al finançament local. L’equip de 
govern treballa de manera constant per aconseguir un millor finançament local.  
 
El Sr. Camats diu que l’objectiu de la moció és que es parli del finançament local; 
posar de relleu una qüestió en la qual estem tots d’acord quant al fons. Espera que 
l’opinió de l’Ajuntament de Lleida arribi a aquells que tenen poder per a decidir i fer 
justícia al finançament local.  
 
El Sr. alcalde manifesta una actitud pessimista sobre un model de finançament que ja 
dura 30 anys. Cap partit ha pogut resoldre aquesta qüestió quan han governat a 
Madrid o a Barcelona. Entén que ICV hagi presentat aquesta moció; també entén els 
posicionaments de CiU i ERC. No entén que el PP pugui votar a favor; han governat a 
Madrid i han tingut l’oportunitat de canviar el model de finançament local. Quan el PP 
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va tenir l’oportunitat de modificar el finançament local ho va fer a la baixa. Cal ser 
coherent i tenir memòria històrica. Estem negociant aquestes qüestions i esmenta com 
a exemple el replantejament sobre les restriccions al crèdit o les negociacions que fan 
davant el Govern central. El PSC no pot donar suport a aquesta moció quan està 
negociant (explica els temes que s’estan negociant en l’actualitat). Cal complir la llei i 
continuar negociant una millora del finançament municipal que fins ara cap partit ha 
pogut fer. Uns han tingut més sensibilitat municipal que altres, però ningú ha resolt els 
problemes de fons. 
 
El resultat de la votació està transcrit en la part dispositiva de l’acta.  
 
PRECS I PREGUNTES 
 
Abans de començar els torns de precs i preguntes, s’especifica que algunes de les 
preguntes fetes per escrit seran també respostes per escrit si ara no es disposa de les 
dades demanades. 
 
Número 1. La Sra. Bergés recorda el prec que es va fer al Ple passat del mes  de 
juliol, en el qual es demanava fer una Junta de Portaveus per intentar arribar a un 
pacte de ciutat en els temes relacionats amb la mesquita. El 28 de setembre es va fer 
una Junta de Portaveus extraordinària i es va acordar  elaborar un mapa de centres de 
culte. Vol que consti formalment aquest acord i que es marqui un termini per a 
realitzar-lo. El grup d’ERC demana que en l’equip de treball hi participin també experts 
que no siguin de l’àmbit urbanístic que puguin aportar propostes interessants. 
El Sr. alcalde diu que, efectivament, es farà el mapa esmentat. Aquest mapa 
incorporarà els actuals centres de culte i les possibles ubicacions de nous centres 
segons la nova Llei. Queda formalitzat el compromís de fer-ho. Aquest treball haurà de 
tenir una visió urbanística i també haurà de ser analitzat per persones especialistes en 
l’àmbit de la Llei de cultes.  
 
Número 2. La Sra. Bergés diu que s’han assabentat que s’ha acabat l’elaboració del 
cens dels símbols franquistes. En el cas de Lleida, som el tercer municipi català amb 
més emblemes franquistes: 358. Hi ha la possibilitat de demanar subvencions a la 
Generalitat per a fer les tasques de retirada o, si escau, de manteniment amb les 
explicacions oportunes. Fa un prec en el sentit que l’Ajuntament demani aquesta 
subvenció.  
El Sr. alcalde diu que l’únic símbol franquista d’importància a la ciutat és a l’antiga 
caserna general d’Infanteria, a Gardeny. Aquest edifici es rehabilitarà i el símbol 
desapareixerà. Fins no fa  gaire, n’hi havia un altre a la caserna general d’Artilleria, 
que ara s’està remodelant per a dependències de la Conselleria d’Agricultura (ara s’ha 
retirat). Els altres símbols són el rètols indicatius del que abans eren els habitatges de 
protecció oficial de l’antic Ministerio de la Vivienda. Aquests rètols tenien símbols 
d’origen franquista. Correspon als propietaris dels habitatges el retirar aquestes petites 
plaques; aquesta retirada té un cost molt petit.  
La Sra. Bergés diu que ja que hi ha una oportunitat de subvenció seria bo aprofitar-la 
per avançar en aquest tema. En parlaran en la Comissió Informativa corresponent. 
Veuran si també es podria fer servir per fer quelcom al cementiri.  
El Sr. alcalde diu que en el cementiri ja s’havia fet una actuació, en el mandat del Sr. 
Siurana, que qualifica de modèlica. Ara s’està millorant amb recursos de la Generalitat 
i de l’Ajuntament. Sobre les actuacions puntuals diu que, si disposem de les adreces 
del propietaris dels immobles, se’ls pot enviar una carta per a demanar la retirada de 
les plaques. No creu que ningú demani una subvenció per una despesa tan petita. 
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S’informarà en tot allò que sigui possible. Reitera que el gran nombre de símbols 
franquistes respon exclusivament a aquests petits elements.  
 
Número 3. El Sr. Gavín explica el conjunt de preguntes escrites que van presentar el 
passat dia 6. Es demanava la relació d’obres i inversions de l’Ajuntament, organismes i 
empreses municipals que estiguin finançades en règim de concessió (l’anomenat 
mètode alemany). El volum total pendent de pagament d’aquestes obres. El pagament 
anual del conjunt de les obres i les previsions de pagament concretes per a l’any 2010.  
La Sra. Mínguez diu que a l’Ajuntament de Lleida no es finança cap obra pel mètode 
alemany. Al nostre Ajuntament tenim concessions d’obra pública, en concret tres: 
l’EMBA, l’escola bressol d’Albarès i la caserna de la Guàrdia Urbana. Aquests casos 
són coneguts per tothom, perquè es van adjudicar per concurs (plens de juliol del 2006 
i de març del 2007). En els plecs de condicions consta l’import de la inversió, les 
formes de pagament i els quadres de finançament. La previsió per a l’any 2010 consta 
expressament en el pressupost, que és públic i que té una partida especifica de 
concessions administratives (1.902.785 €).  
El Sr. Gavín lamenta que es qüestioni el dret que té un grup municipal a fer una 
pregunta. Creu que queda clar que es demana informació sobre les obres finançades 
en règim de concessió. Troba a faltar en la relació explicada tots els camps de gespa 
artificial que també es paguen als clubs per atendre els crèdits corresponents. A la 
quantitat esmentada d’1,9 milions d’euros caldria afegir el cost dels camps de gespa 
artificial. No sabem el volum global pendent.  
El Sr. alcalde diu que l’execució dels camps de gespa artificial la van contractar els 
clubs i financerament el deute els correspon a ells. L’Ajuntament té un conveni de 
col·laboració mitjançant el qual fa una subvenció als clubs perquè puguin atendre les 
despeses d’aquests camps. Tècnicament no és un deute de la Paeria. Està convençut 
que ni la Sra. Mínguez ni els funcionaris que han preparat les dades han pensat en els 
camps de gespa artificial atès que la manera de finançar-los és la que s’acaba 
d’explicar. Els deutes són dels clubs, però hi ha una resposta municipal mitjançant els 
convenis.  
La Sra. Mínguez diu que en cap moment ha intentat amagar cap informació i per això 
ha facilitat les dades concretes del Ple i de les adjudicacions. Aquestes concessions 
no són noves, són de l’any 2006 o 2007. Els imports estan pressupostats i les 
inversions consten en els expedients. La informació és pública i notòria i està als 
pressupostos. Diu que en la Comissió Informativa d’Economia es pot parlar amb més 
detall d’aquest tema: concessions administratives, camps de gespa artificial, etc. 
Explica que el mètode alemany difereix el pagament d’una inversió, les concessions 
d’obra pública són diferents.  
 
Número 4. El Sr. Gavín fa una  pregunta relacionada amb l’anterior. El grup de CiU 
coneix les adjudicacions que passen per la Comissió d’Economia. Han demanat poder 
disposar d’un resum actualitzat de les dades més fonamentals. Hi ha concessions que 
poden haver sofert algun tipus de modificació. En la petició d’aquesta informació hi ha 
el desig que hi hagi transparència i creu que la Sra. Mínguez no  hi està massa 
disposada. L’Ajuntament ha dit públicament que ha construït un nombre determinat de 
camps de gespa artificial; s’està atribuint la construcció d’aquests camps com si fos 
una inversió pròpia i ara se’ns diu que diu que qui deu els imports de les obres són els 
clubs usuaris. El sistema que s’empri per finançar-los no treu la responsabilitat de 
l’Ajuntament de pagar les obres (en aquest cas mitjançant els convenis amb els clubs). 
La transparència requereix saber quin és el volum total que deu l’Ajuntament per obres 
i per inversions, més enllà del deute reconegut. Diu el Sr. Gavín que els ha preocupat 
una declaració del Sr. alcalde en la qual va dir que si l’Ajuntament no es podia 
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endeutar més es farien més obres pel sistema de concessió. Considera que el deute 
que assumeix l’Ajuntament mitjançant aquest sistema no consta en el deute general de 
la corporació. El Grup de CiU vol demanar al Govern polítiques d’estalvi i d’austeritat. 
Recorda les propostes fetes en relació als organismes dependents, les desviacions de 
les partides d’Alcaldia, l’evolució del capítol 1, el fracàs del Pla d’austeritat, etc. Cal 
prioritzar inversions i tenir molta cura en la despesa. Estem en una situació 
absolutament excepcional, d’una gravíssima crisi econòmica que afecta els ingressos 
públics i que obliguen a contenir l’endeutament. En aquest context, és absolutament 
necessari estalviar i per això es limita l’endeutament per sota del màxim legal. Això es 
fa perquè els ajuntaments també tenen compromisos i deutes que no hi consten com a 
deute formalment. Si contéssim les inversions abans esmentades com a deute legal, el 
percentatge de l’Ajuntament se situaria sobre el 150%. Els deutes de les concessions i 
dels camps de gespa artificial que hi ha, es pagaran pel capítol 2, però el deute hi és. 
Per això pregunta: quan pensa el Govern imposar una política real d’austeritat i 
d’estalvi? Les declaracions de l’alcalde sembla que no vagin en aquesta línia i ens 
endeutarem amb les empreses constructores. 
El Sr. alcalde diu que en la seva intervenció ha estat fent populisme. Pregunta al Sr. 
Gavín si li sap greu que fem camps de gespa artificial, una caserna per a la Guàrdia 
Urbana, una EMBA i una escola bressol finançades amb concessions. Di que el Sr. 
Gavín ha fet un discurs que enllaça amb la moció presentada pel Sr. Camats, 
relacionada amb els problemes de finançament local. Creu que cal ser auster en la 
despesa no bàsica i al mateix temps cal fer la inversió necessària. Per fer aquesta 
inversió cal cercar els mecanismes legals que siguin possibles. La concessió 
administrativa és un mecanisme legal i les obres esmentades eren necessàries. El 
treball de la corporació municipal és fer allò que la ciutat necessita, fent servir els 
mecanismes legals que hi ha per a fer-ho. Una administració (o una empresa) es pot 
endeutar si té capacitat per a retornar el deute. Explica que un percentatge baix 
d’endeutament podria ser inassumible si un ajuntament té compromesa la major part 
del seu pressupost en el capítol 1; el mateix pot passar en sentit contrari. El nostre 
endeutament és del 90% i tenim capacitat sobrada per retornar-lo. També tenim el límit 
d’endeutament en funció de l’amortització anual. Si tenim capacitat d’atendre 
inversions necessàries, pel sistema de concessió, es podran fer dins de la legalitat. Cal 
valorar de manera especial que la inversió sigui socialment productiva. L’Ajuntament fa 
les inversions que la ciutat necessita, sempre que tingui capacitat de retorn per a 
pagar-les. Si podem recórrer al crèdit ho farem. El que no es faran seran inversions 
supèrflues (defensa la necessitat de les inversions fetes).  
El Sr. Gavín creu que el Sr. alcalde també ha fet populisme. S’han fet inversions que 
potser no són molt prioritàries. També hi ha una bona llista d’inversions prioritàries que 
tampoc s’han fet. Reitera la petició de transparència; no es pot dir que s’inverteix molt i 
després fer veure que no es deu l’import de la inversió. La transparència és una 
obligació. No és fer veure que no es deu una inversió quan tenim obligacions amb les 
empreses o amb els clubs. Creu que la gestió econòmica del Govern està posant 
l’economia municipal al límit, a criteri del seu grup. Els impostos són els més alts i la 
societat lleidatana també té un límit per a pagar-los. Una fiscalitat molt alta és 
perjudicial per a la recuperació econòmica. Cal prioritzar i estalviar, sense deixar de fer 
inversions. Potser no calia gastar tant en alguna de les inversions fetes.  
El Sr. alcalde diu que aquest Ajuntament té tot el nivell de transparència que ha de 
tenir una corporació pública. El qualifica de modèlic des del punt de vista de gestió 
comptable i econòmicofinancera. Tenim un nivell de transparència exquisit i excel·lent. 
Auditem, fins i tot, les fundacions i els organismes en què no és obligatori fer-ho. Es 
pot dir que hi ha despeses amagades si no consten enlloc. Al pressupost consten les 
dels crèdits bancaris, les de les concessions administratives i les de les subvencions. 
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Totes les despeses consten allà on han de constar. Els regidors i la ciutadania ho 
sabem perfectament. Cal utilitzar la llei per a les finalitats lícites i necessàries que té 
una ciutat. Diu que CiU acaba de votar una moció per a la millora del finançament 
municipal i ara fa un discurs perquè es facin servir menys recursos municipals dels que 
autoritza la llei. Si es fes servir el criteri que proposen, caldria considerar que el capítol 
1 també és càrrega financera, ja que són obligacions contretes a llarg termini. Demana 
seriositat, ja que la llei és prou restrictiva amb els ajuntaments. Hem de continuar fent 
inversions mentre puguem generar confiança en les entitats bancàries i en les 
empreses. L’Ajuntament és solvent, té la confiança dels bancs i de les empreses i la 
continuarà tenint durant molts anys. No ens hem de posar més límits que els que posa 
la llei.  
 
Número 5. El Sr. Guallar diu que un dels instruments de comunicació de l’Ajuntament 
amb la ciutadania és la revista La Paeria, que s’edita mensualment. En el número del 
mes de setembre, hi ha un titular que diu “La Paeria redueix el tipus impositiu de l’IBI 
un 33%”. No era aquest l’acord del Ple, tot i les propostes fetes pel grup de CiU. Va 
entendre que aquest titular era un error i no coincidia amb el text de la notícia. El títol 
portava a un equívoc majúscul. Demana que es rectifiqui l’error. 
La Sra. Mínguez diu que la reducció del tipus de l’IBI ha estat un 33% més que l’any 
anterior. El titular es presta òbviament a l’equívoc i el Sr. Guallar té tota la raó en la 
seva demanda. 
 
 
Número 6. El Sr. Padilla diu que el prec caldria haver-lo presentat en la Comissió 
d’Urbanisme; ho fa al Ple perquè els fets que el motiven són molt recents. Fa dos dies 
es va inaugurar la remodelació de la plaça del Treball. Un veí li va ensenyar el pas de  
vianants que des del carrer del Príncep de Viana s’accedeix a la plaça del Treball 
(davant l’Escola). En la part del carrer d’Alfred Perenya, no hi ha rebaix de la vorera 
perquè hi puguin accedir les persones amb dificultat de mobilitat. Un altre veí també va 
explicar el mateix fet en un altre pas de vianants proper. Fem grans obres i de vegades 
no tenim en compte els petits detalls. Això per al grup de CiU és molt important i ho 
han reiterat en moltes ocasions. Creu que estem suspenent en accessibilitat. Per això 
demana que es donin les instruccions necessàries per a resoldre aquesta situació que 
afecta persones amb mobilitat reduïda.  
El Sr. alcalde comenta que, en aquell acte d’inauguració, la Sra. Camps va explicar 
que en aquesta obra no estaven incloses algunes actuacions d’accessibilitat, perquè ja 
estaven previstes en un altre projecte destinat exclusivament a temes d’accessibilitat.  
La Sra. Camps diu que en l’acte d’inauguració va explicar que hi havia dos projectes: 
un d’arranjament de places i un altre d’accessibilitat que afecta  moltes zones de la 
ciutat. Són dos projectes diferents i cal imputar a cadascun les despeses que hi 
corresponen. Es va explicar que quedaven pendents els dos passos de vianants als 
que es referia el Sr. Padilla i que es faran abans de final d’any.  
El Sr. Padilla diu que una obra tan senzilla la podia fer  qualsevol empresa de manera 
immediata.  
El Sr. alcalde diu que es farà amb el projecte d’accessibilitat; ara es començarà la 
zona de Balàfia i la que correspon a la plaça del Treball.  
 
Número 7. La Sra. Horcajada fa una pregunta relacionada amb la nova ordenació del 
trànsit de vehicles en la zona d’enllaç entre els Barris Nord i el centre urbà. Aquesta 
ordenació va suposar que vies tan importants com Alcalde Recasens, Sant Ruf o el 
Segon Passeig de Ronda siguin vies de sentit únic. Aquesta ordenació ha disminuït el 
trànsit i l’afluència als comerços de la zona. Els comerciants diuen que han perdut 
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vendes entre un 30 i un 40%. La zona d’influència comercial era alta i ara tenen més 
dificultats per accedir-hi. També s’han eliminat parades d’autobús. En la Comissió 
d’Urbanisme es van demanar solucions per a aquesta problemàtica. Els veïns s’han 
mobilitzat i han reunit més de 2.000 signatures (ho explica) per demanar recuperar el 
doble sentit dels carrers. Pregunta si està previst plantejar noves alternatives de 
vialitat, si està previst que torni a circular l’autobús de la línia L-7 pel carrer de l’Alcalde 
Recasens i si es farà algun tipus d’actuació a nivell comercial per a compensar la 
reducció de les vendes.  
El Sr. alcalde diu que no es canviarà el sentit del carrer Alcalde Recasens. L’autobús 
que va al Secà de Sant Pere sí que hi tornarà a passar en el viatge de tornada; creu 
que en una setmana estarà operatiu aquest canvi.  
La Sra. Camps explica que s’han fet reunions amb comerciants i amb veïns. La petició 
a la que es referia la Sra. Horcajada és bàsicament dels comerciants. També hi ha 
peticions de veïns en què demanen que es mantingui el sentit únic, ja que el carrer de 
Sant Ruf té ara un trànsit molt més tranquil. Es va arribar a l’acord de canviar el sentit 
en alguns carrers travessers entre l’Alcalde Recasens i el carrer del Penedès per 
millorar l’accessibilitat en aquesta zona. Queda pendent canviar el sentit de l’autobús 
de la L-7 de tornada, que s’ha endarrerit pel subministrament dels pals de parada; el 
canvi tindrà efecte en una setmana. Aquest és l’acord al que s’ha arribat amb 
comerciants i veïns.  
 
 
Número 8. La Sra. Horcajada explica que des del Departament de PTiOP es va 
sotmetre a informació pública el tram de perllongació de la variant sud de Lleida. 
Explica les dues alternatives proposades l’any 2006 i les crítiques que es van fer en el 
seu moment. El passat mes d’agost, el conseller Sr. Nadal va dir que donaria a 
conèixer a finals de setembre el traçat escollit. Vol saber si l’Ajuntament coneix quin és 
el traçat finalment escollit o si s’ha posposat aquesta decisió. 
El Sr. alcalde diu que el motiu de la manca de resolució pot ser l’actual situació 
econòmica. El conseller Nadal va dir que a finals de setembre anunciaria el traçat. No 
ha fet encara una proposta determinada. L’Ajuntament no està insistint sobre aquesta 
qüestió, ja que l’obra té un pressupost de 190 milions d‘euros que no creu que hi siguin 
en el pressupost de l’any vinent. L’alcalde parla de manera insistent amb el conseller 
sobre la D. A. tercera de l’Estatut de la qual depenen entre 30 i 40 milions d’euros del 
Pla de l’Estació que no s’han de perdre.  
La Sra. Horcajada creu que un conseller hauria de ser més prudent i no crear falses 
expectatives. La situació econòmica al mes d’agost era molt similar a l’actual.  
El Sr. alcalde diu que el conseller Nadal no es mereix la crítica de l’alcalde, ja que ha 
treballat amb molta seriositat per a Lleida i  ha fet inversions de gran importància. Les 
expectatives s’haurien creat si s’hagués parlat de licitar l’obra, cosa que no es va fer.  
 
Número 9. La Sra. Horcajada explica que en l’edició digital del Punt d’ahir sortia la 
notícia que l’exregidor del PSC Sr. Xavier Montagut era el propietari de diversos 
habitatges conflictius al Centre Històric de Lleida. Aquest senyor acusa l’Ajuntament de 
tenir també habitatges llogats on es ven droga. Pregunta sobre la veracitat d’aquestes 
informacions i sobre la tasca d’investigació que està duent a terme la Guàrdia Urbana 
en relació amb les denúncies de prostitució, tràfic de drogues, sobreocupació... 
El Sr. alcalde diu que, si a l’alcalde li constés que en un habitatge municipal es realitza 
alguna activitat il·lícita, aniria immediatament a la Guàrdia Urbana, als Mossos 
d’Esquadra o a la Fiscalia. Sobre els habitatges que són propietat del Sr. Montagut, diu 
que seran considerats com els de qualsevol altre ciutadà; si hi ha constància d’alguna 
actuació il·legal o irregular, s’actuarà com en el cas que afectés a qualsevol altre 
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ciutadà. Haver estat regidor de l’Ajuntament no atorga cap dret en aquest sentit. Ahir 
es va explicar al mitjans d’ocupació les actuacions municipals en l’àmbit de la 
sobreocupació, establiments sense llicència, etc. En els darrers mesos, s’han fet al 
Centre Històric 36 inspeccions específiques (explica els resultats); la Guàrdia Urbana o 
els mossos d’esquadra actuaran, òbviament, amb independència de qui sigui el 
propietari.  
La Sra. Horcajada agraeix l’aclariment fet pel Sr. alcalde, especialment pel que fa als 
habitatges propietat de l’Ajuntament.  
 
Número 10. La Sra. Horcajada pregunta sobre les obres que s’han fet al carrer del 
General Brito, en què s’ha reobert una part per un error en l’execució de l’obra. S’estan 
fent moltes obres i per això els grups municipals van insistir en la importància del 
control en l’execució. Pregunta quin control s’està fent per l’Ajuntament de l’execució 
de les obres municipals i quin ha estat el motiu pel qual aquesta obra no s’ha executat 
segons el projecte definitiu.  
El Sr. alcalde diu que el control municipal s’exerceix adequadament pel Departament 
d’Urbanisme. Els mecanismes de control no impedeixen que hi pugui haver algun error 
en l’execució d’alguna obra. Es fa un seguiment acurat de les obres.  
La Sra. Camps explica que el cas del carrer del General Brito s’ha produït justament 
perquè hi ha control sobre les obres. En aquest supòsit hi havia un error (o un mal 
plantejament) en el projecte. Es va preveure deixar un sol carril en la zona d’enllaç 
amb la rambla de Ferran per deixar més espais per als vianants. Un cop feta l’obra, es 
va veure que es podien provocar retencions importants en la zona. Es corregeix ara 
perquè  no hi hagi problemes en el futur (explica les modificacions que s’estan 
executant).  
La Sra. Horcajada diu que sempre hi pot haver errors. Creu que en aquest cas és 
especialment greu, ja que s’havia acabat l’execució de l’obra. Ha causat molèsties als 
veïns i creu que caldria ser més acurats en el control. 
La Sra. Camps reitera que era un error del projecte, no del control de les obres. Es va 
actuar també a petició del veïns afectats. Insisteix també que era millor rectificar-ho 
ara.  
El Sr. alcalde creu que si tenim en compte el volum d’obra que s’està fent a 
l’Ajuntament, aquest error deixa una ràtio força positiva.  
 
 
L’alcalde aixeca la sessió, de la qual cosa, com a secretari, estenc aquesta acta. 
 
El secretari,                                                                                         Vist i plau 
                                                                                                            L’alcalde,  


